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Vážení spoluobčané, milí Louňováci,

po delší době se Vám do rukou dostává nové číslo Louňovického zpravodaje. Výpadek v loňském roce byl způso-
ben formováním nové redakční rady a hledáním vhodné podoby zpravodaje, která by vizuálně více odpovídala 
počínajícím dvacátým létům jednadvacátého století. Změny v barevnosti a grafickém zpracování jsou jasně 
patrné. Co ale na první pohled viditelné není, je nové složení redakční rady, bez které by toto číslo nevznik-
lo. Nejprve mi však dovolte, abych poděkoval členům minulé redakční rady, zvláště pak duchovnímu tvůrci         
Louňovického zpravodaje Romanu Čížkovi, emeritnímu starostovi Pavlu Čadilovi a v neposlední řadě i Evě 
Uzlové a Otovi Krutskému. Nové redakční radě pod vedením nové šéfredaktorky Martiny Malinové přeji hodně 
elánu a dobrých nápadů, jak naplnit každé číslo zajímavými a užitečnými informacemi a učinit tak zpravodaj 
pro obyvatele Louňovic co nejčtivější a atraktivnější. 
Nejprve bych rád ubezpečil obyvatele Louňoviček, že práce na terénních úpravách podél komunikací budou 
zahájeny v nejbližší době. 
Letošní zima se snad ani zimou nazvat nedá, příroda ani zvířata se neuložila k „zimnímu spánku“. Ani na 
obecním úřadu jsme v tomto období příliš nezaháleli. Velmi intenzivně pracujeme ve spolupráci se Svojeticemi, 
Tehovcem a Štíhlicemi na projektu nové svazkové základní školy – o ní se více dozvíte uvnitř zpravodaje.
Podařilo se nám dokončit projektovou dokumentaci na rozšíření kapacity a intenzifikaci čistírny odpadních vod 
a činíme kroky k získání stavebního povolení. Byla dokončena i projektová dokumentace na chodníky v ulici 
Kutnohorské podél silnice I/2 a přes obě hráze. Zde se práce zatím pozdržely z důvodu nedořešených vlastnic-
kých vztahů k pozemkům pod stavbou. Byl dokončen i projekt na revitalizaci zahrady u mateřské školy, kterou 
částečně zvětšíme na úkor pozemku u „Baťovny“, na niž máme demoliční výměr a podanou žádost o dotaci na 
její zbourání. 
Rovněž dokončujeme projektové dokumentace na rekonstrukci některých místních komunikací – ulice Svojetic-
ká, Ke Kaménce, Svatojánská, Příčná, Na Výsluní a K Poštolce. Dle finančních možností bychom rádi alespoň 
některou z nich opravili ještě v tomto roce. 

Přeji Vám příjemné čtení nového zpravodaje a doufám, že vás jeho nová podoba osloví, a že v něm najdete      
informace, které potřebujete a oceníte. 
Přeji Vám rovněž příjemné jarní a následně letní dny a doufám, že využijete množství místních akcí, které se 
chystají a na kterých se můžete potkat se svými sousedy.
                   

    
                          
Josef Řehák – Váš starosta
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INFORMACE OBECNÍHO ÚŘADU

OBECNÍ ÚŘAD MÁ NOVÉ ÚŘEDNÍ HODINY 
platné od 1. 3. 2020

Pondělí 8.00 – 18.00
Středa 8.00 – 18.00
Pátek 8.00 – 12.00

ŽENÍŠKOVA OBECNÍ KNIHOVNA
JE NOVĚ OTEVŘENA PRO VEŘEJNOST

dva dny v týdnu

Středa 16.00 – 18.00
Pátek 16.00 – 18.00

SLOVO ŠÉFREDAKTORKY
Milí Louňováci,
dovolte mi na úvod pár krátkých vět. Louňovický zpravodaj dostal novou podobu a já pevně věřím, 
spolu s celou novou redakční radou, že se vám bude líbit i nadále, a že si v něm každý z vás najde to, co 
ho zajímá a možná i něco navíc. Pan starosta ve svém úvodním slovu poděkoval bývalé redakční radě 
za dlouholetou přínosnou činnost a i já, z pozice nové šéfredaktorky, bych chtěla vyjádřit obdiv našim 
předchůdcům za to, s jakou horlivostí a nadšením po celá léta zpravodaj vydávali. Chtěla bych také        
poděkovat Marušce Boudové za to, že s námi tuto káru táhne dál a ochotně nám předává své zkušenosti 
z let minulých. 

Naším cílem není zpravodaj měnit, protože se nám velice líbí jeho filozofie, kdy z části nahrazuje kroni-
ku. Jedinou podstatnou změnou, kromě nového designu, kterého si jistě každý čtenář všimne na první 
pohled, je to, že bude zpravodaj vycházet dvakrát za rok. Ne snad, že by nebylo o čem psát, ale časové 
nároky, které jsou kladeny na celou redakční radu, jsou v dnešní hektické době velmi vysoké a je těžké je 
skloubit s běžnou pracovní náplní.
 
Dovolte mi představit novou redakční radu, která bude pracovat ve složení Martina Malinová, Marie 
Boudová, Ilona Malinová, Dana Kodejšová, Zdeňka Hlávková a Josef Řehák.

Zároveň bych zde chtěla poděkovat všem, kdo svými články a fotografiemi po celá léta přispívají do        
archivu našeho zpravodaje, a doufám, že je tyto snahy neopustí a budou nás dále zásobovat informacemi 
ze všech louňovických aktivit. Pro ty z vás, kdo byste třeba chtěli do zpravodaje přispět, nebo máte nějaké 
nápady na témata, která ve zpravodaji chybí, napište mi prosím na email mistostarostka@lounovice.cz.
Za celou redakční radu vám přeji příjemné čtení.

Martina Malinová - šéfredaktorka
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Starosta informoval:
LOŠBATES
• Sněm delegátů dobrovolného svazku obcí LOŠBATES odsouhlasil text dopisu určeného pro vrcholné ústavní 

činitele s žádostí o finanční podporu.
• O přepracovaném návrhu stavby nové základní devítileté školy LOŠBATES – optimalizace nákladů. Projekč-

ní kancelář předložila nově dopracovaný návrh nové svazkové základní školy. 
• Na sněmu došlo k dohodě o příspěvku z rozpočtu obcí na výstavbu nové svazkové školy. Členské obce vyna-

loží veškeré úsilí o nepřekročení částky cca 70 mil. Kč jako jejich příspěvku. Předpoklad pro jednotlivé obce: 
Louňovice 25.080.290 Kč, Svojetice 25.000.000 Kč, Štíhlice 4.251.464 Kč, Tehovec 14.364.371 Kč. 

• O sněmu delegátů, na kterém byl schválen Dopracovaný návrh nové svazkové základní školy LOŠBATES“, 
datovaný 09/2019. Bude provedena úhrada dílčího plnění ve výši 2.439.300 Kč bez DPH. Zhotoviteli byla 
zaslána výzva k započetí prací na dokumentaci pro územní řízení.     

• O kontrolním dni, který proběhl za účasti generálního projektanta. Generální projektant informoval                    
o stavu podání dokladů na vyjádření jednotlivých DOSS pro vydání DUR. Bylo podáno na plynárny, ČEZ     
a pro řešení dopravy. Do 17. 2. 2020 budou na všech DOSS podány žádosti o stanoviska. 

Základní škola Mukařov
• O současné situaci kapacity Základní školy Mukařov a o probíhajícím jednání mezi obcemi školského ob-

vodu o navýšení kapacity ZŠ Mukařov. Čeká se na konečné stanovisko obce Mukařov jako zřizovatele školy. 
Region Jih
• Byly odsouhlaseny platby členských obcí pro rok 2020 v celkové výši 4.708.000 Kč z toho podíl obce Louňo-

vice 464.209 Kč. Nedošlo k odsouhlasení Stanov z důvodu neprojednání v obci Ondřejov. 
• Svazek odkoupil 50% obchodního podílu společnosti ITV od společnosti Energie – Stavební a Báňská, 

a.s. Tímto odkupem svazek obcí vlastní 100% obchodní podíl společnosti ITV, která provozuje skupinový               
vodovod Region Jih. 

• O probíhající stavbě rozšíření vodojemu Bartošky. Byly dokončeny vodovodní řady DN 315 a DN 310               
a probíhají betonářské práce na vodojemu.

Zastupitelé projednali:
• Studii „Zvýšení bezpečnosti chodců podél silnice I/2 a silnice III/10172 v obci Louňovice“ předloženou pro-

jekční kanceláří Sella&Agreta s.r.o.
• Výsledek výběrového řízení veřejné zakázky malého rozsahu „Projektová dokumentace, inženýrské činnosti 

a autorský dozor na akci: Rozšíření a intenzifikace ČOV Louňovice“. Vybrána byla firma EKOSYSTEM, spol. 
s r.o., se sídlem Na Radosti 184/59, Praha 5 s nabídkovou cenou 766.000 Kč bez DPH, 926.860 Kč s DPH. 

• Podklady (Smlouvu o společném zadávání a Smlouvu o zabezpečení výběrového řízení) k novému                      
výběrovému řízení na přípravu a provedení zadávacího řízení, jehož předmětem bude zajištění služeb                        
v oblasti odvozu, zpracování a odstranění odpadu dle zákona č. 185/2001 Sb., o odpadech a o změně někte-
rých dalších zákonů, ve znění pozdějších předpisů. 

• Z důvodu plánované výstavby nových veřejně prospěšných staveb (komunikace a chodníky) je potřebný 
odkup části některých pozemků, vzájemné vypořádání nesouladů ve vlastnictví a skutečném historickém 
užívání části pozemků a uzavření smluv o věcných břemenech mezi obcí Louňovice a Českou zemědělskou 
univerzitou v Praze. 

• Námitky Zbyňka Čermáka a Blanky Duškové. 
• Stížnosti p. Pavla Moravce z 18. 12. 2019 na plýtvání penězi za postřik  plevele v části obce Louňovičky,          

na druh postřiku a prašnost komunikací. Zastupitelé stížnosti projednali a konstatují, že stížnosti jsou neo-
podstatněné.

Zastupitelé odsouhlasili:
• Rozpočtové opatření č. 6/2019, 7/2019, 8/2019, 10/2019.
• Obecně závazné vyhlášky:
       - č. 1/2019 o stanovení místního koeficientu pro výpočet daně z nemovitých věcí. Touto vyhláškou se stano-
         vuje místní koeficient ve výši 3
       - č. 2/2019 o místním poplatku ze psů
       - č. 3/2019 o místním poplatku z pobytu
       - č. 4/2019 o místním poplatku za užívání veřejného prostranství
Tyto vyhlášky byly posouzeny Ministerstvem vnitra ČR a nebyly shledány v rozporu se zákonem.
• Dodatek č. 2 ke Smlouvě o nájmu bytu v rodinném domku č.p. 116 ze dne 6. 7. 1999 (prodloužení doby    

nájmu do 31. 8. 2019) a následně do 31. 12. 2020.
• Prodloužení nájemních smluv v obecních bytech č. II., IV., V., VI., VII. do 30. 6. 2020.
• Aktualizaci Zásad pro výstavbu v rozvojových zónách obce Louňovice včetně související dokumentace.

Zápis z jednání zastupitelů OBCE LOUŇOVICE
 od 1. 7. 2019 do 10. 2. 2020
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• Dopracovaný návrh „Nové svazkové základní školy LOŠBATES“, datovaný 09/2019.
• Aktualizované stanovy Dobrovolného svazku obcí Region Jih ve verzi projednané na valné  hromadě konané 

dne 24. 9. 2019. 
• Smlouvy: 
       - o zřízení věcného břemene – služebnosti č. IP-12-6012686/003 uzavřené mezi obcí Louňovice a ČEZ Dis-
       tribuce a.s. na uložení kabelového vedení NN v pozemku p.č. 83/15 v majetku obce Louňovice
       - o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene na přeložku kNN v pozemku p.č. 49/34 v k.ú. Louňovice,          
       č. smlouvy IZ-12-6001792/2
       -  o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene a dohodu o umístění stavby č. IP-12-6023638/2 uzavřenou 
       mezi obcí Louňovice a ČEZ Distribuce a.s. na uložení kabelového vedení NN v pozemku p.č. 88/1 v majetku 
       obce Louňovice
       - o  zabezpečení  zadávacího  řízení  uzavřenou  mezi  obcí  Louňovice  a firmou  ARCH  consulting s.r.o. na               
       veřejnou zakázku – zabezpečení zadávacího řízení na veřejnou zakázku na dodavatele služeb v oblasti odpa-
       dového hospodářství
       - darovací uzavřenou mezi obcí Louňovice a Terapeutickým centrem Modré dveře.
       - o zabezpečení výkonu pečovatelské služby uzavřenou mezi obcí Louňovice a DPS Senior a stacionář Olga       
       Říčany
       - darovací mezi obcí Louňovice a ZO ČSOP Vlašim
       - o výpůjčce, uzavřené mezi obcí Louňovice a Muzeem Vysočiny  Jihlava na dlouhodobou expozici v Kame-
       nickém skanzenu Louňovice
• Text smlouvy uzavřené mezi členy sdružení zadavatelů (obcemi) a firmou ARCH consulting s.r.o. za účelem 

společného zadání veřejné zakázky na vybraného dodavatele v oblasti odvozu, zpracování a odstranění od-
padu s cílem uzavření příslušných smluv mezi vybraným dodavatelem a jednotlivými členy sdružení, a to za 
podmínek v této smlouvě dále specifikovaných a pověřují tímto starostu podpisem smlouvy.

• Výši poplatků za likvidaci komunálního odpadu a bioodpadu. Poplatky zůstanou ve stejné výši, jako byly v 
roce 2019.

• Kalkulaci vodného pro rok 2020 ve výši 47,62 Kč bez DPH, 54,76 Kč s 15% DPH a stočného ve výši 33,98 Kč 
bez DPH, 39,07 Kč s 15% DPH.

• Kalkulaci vody předané pro rok 2020 ve výši 40,23 Kč bez DPH, 46,26 Kč s 15% DPH a vody převzaté pro 
rok 2020 ve výši 25,83 Kč bez DPH a 29,71 Kč s 15% DPH.    

• Obec Louňovice jako provozovatel vodovodu a kanalizace nepřevezme do své správy provoz vodovodu a 
kanalizace v ulici Vyžlovská

• Na základě předloženého právního stanoviska ve věci posouzení vhodnosti smírného řešení sporu                             
v řízení vedeném o žalobě obce Louňovice na zaplacení smluvní pokuty za neprovedení prací ve Smlouvě 
o dílo č. 1/2016 (Projektová dokumentace na akci – „Zvýšení bezpečnosti chodců podél silnice I/2 a silnice 
III/10172 v obci Louňovice“) uzavřené dne 11. 11. 2016, zastupitelé projednali návrh soudního smíru.  Za-
stupitelé souhlasí     s uzavřením smíru mezi smluvními stranami s tím, že se žalovaný zaváže zaplatit žalobci 
(obci) částku 80.000 Kč tak, že budou vypořádány veškeré nároky účastníků včetně částky ceny díla (VF.3), 
včetně nákladů řízení.  Tuto částku bude žalovaný dle jeho návrhu splácet částkou 10.000 Kč/měsíc.

• Zařazení obce Louňovice do přípravy, tvorby a realizace Strategie komunitně vedeného místního                            
rozvoje MAS Říčansko pro období 2021 - 2027, tj. se zařazením obce do územní působnosti MAS Říčansko 
o.p.s. na období 2021 - 2027.

• Rozpočet na rok 2020 v paragrafovém členění s tím, že je koncipován jako schodkový. Celkové příjmy 
20.167.730 Kč, celkové výdaje 22.744.758 Kč. Schodek ve výši 2.577.028 Kč bude kryt z úspor z let minulých.

• Inventarizaci majetku obce za rok 2019.
• Výběrové řízení na zhotovitele akce: Uvedení komunikace ulice Jevanská do původního stavu.
• Složení komise pro otevírání obálek a hodnocení nabídek na akci „Regulační plány obce Louňovice“.
Zastupitelé vzali na vědomí:
• Rozpočtové opatření č. 5/2019, 9/2019
• Schválený Závěrečný účet Ladova kraje.
• Zastupitelé vzali na vědomí Zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření obce Louňovice za rok 2019 pro-

vedenou odborem interního auditu a kontroly Krajského úřadu Středočeského kraje s tím, že nebyly zjištěny 
chyby a nedostatky.

Různé:
• Byla vypovězena nájemní smlouva ZEA Světice na pozemky p.č. 171/32, 171/30, 171/4, 163/2, 164/2.
• Bude proveden odkup pozemku p.č. 181/42 za účelem rozšíření komunikace.
• Dne 6. 11. 2019 proběhlo veřejné zasedání. 
• Na vánočním koncertě pořádaném obcí Louňovice v mukařovském kostele dne 27. 12. 2019 bylo vybráno 

na dobrovolném vstupném 12.281 Kč. Zastupitelstvo rozhodlo o daru ve výši 2.719 Kč. Vybrané prostředky 
ve výši 15.000 Kč budou předány farnosti Říčany na opravy mukařovského kostela.
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Provozní doba „Shromaždiště odpadů“ (Shromaždiště odpadů – obcí stanovené sběrné místo č.p. 360 
- obecní garáž v ulici Ke Kaménce u fotbalového hřiště, kde občané mohou odevzdat v určených termínech     
obsluze velkoobjemový odpad, komunální odpad v určených pytlích, pneumatiky osobních automobilů bez 
disků /1x ročně/, železný šrot, elektroodpad, nebezpečný odpad /2x ročně/, světelné zdroje, tonery, baterie 
a nově i jedlé tuky a oleje) 

 v sezóně (období od 1. 4. do 28. 10.)      
 St   -   17.00 – 19.00 hod.
 Ne  -     9.00 – 11.00 hod.
 mimo sezónu (období od 1. 11. do 31. 3.)      
 Ne  -     9.00 – 11.00 hod. 

Výsyp popelnic (komunální odpad)
1x za týden – modrá známkamodrá známka   -  v pátek                  
1x za 14 dnů – zelená známkazelená známka  -  každý lichý týden v pátek 
kombinovaný – oranžová známkaoranžová známka – v zimě (od 1. 10. do 27. 3.) 1x týdně, v létě 1x 14 dnů 
chaty 1x za 14 dnů – bílá známkabílá známka  -  každý lichý týden v pátek od 1. 4. do 31. 10.

Chaty bez popelnic – černé pytle (s logem svozové firmy)
Komunální odpad v tzv. černých pytlích (vydávaných na OÚ Louňovice, označené logem svozové firmy) 
se odevzdává v sezóně v provozní době na „Shromaždišti odpadů“.

Výsyp hnědých popelnic (bioodpad)  
1x za týden  –  žlutá známkažlutá známka – každé úterý od 24. 3. do 1. 12.* (*dle povětrnostních podmínek)
1x za 14 dnů – žlutá známkažlutá známka – každý lichý týden v úterý od 24. 3. do 1. 12.* (*dle povětrnostních podmí-
nek)

Výsyp kontejnerů na plast   -  každou středu 
Výsyp kontejnerů na papír  -  každé pondělí
Výsyp kontejnerů na sklo - 1 x za 14 dnů – každou sudou středu 

Velkoobjemový odpad - vždy sobota od 9.00 – 11.00 (do naplnění):
 2. května a 19. září u hřiště
 9. května a 26. září u hřbitova
 16. května a 3. října u rybníka Požár
 23. května a 10. října II. hráz u kontejnerů na „Y“
                                   
Železný šrot a  elektroodpad - se odevzdává v provozní době na „Shromaždišti odpadů“
• u železného šrotu obec poskytuje (po předchozí dohodě) bezplatný odvoz 

Nebezpečný odpad - se odevzdává pouze 2. května a 5. září v provozní době na „Shromaždišti odpadů“

Pneu - se odevzdává pouze 30. května v provozní době na „Shromaždišti odpadů“
• odevzdávají se bez disků!

Odložení odpadu do shromaždiště odpadů mimo termín (s výjimkou nebezpečného odpadu a pneu) lze 
také dohodnout na tel. čísle 728 171 922.

LIKVIDACE ODPADŮLIKVIDACE ODPADŮ
Upřesnění termínů pro Louňovice v roce 2020 (Platí i pro část Vyžlovky)Upřesnění termínů pro Louňovice v roce 2020 (Platí i pro část Vyžlovky)
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IČO:  00240435

§ Položka Příjmy                      Částka v Kč
 
 1111  Daň z příjmu fyz.os. - záv.činn.               3 400 000,00
 1112  Daň z příjmu fyz.os. - OSVČ                     90 000,00
 1113  Daň z příjmu fyz.os. - kapit.výnosy                  300 000,00
 1121  Daň z příjmu -práv.osoby                3 000 000,00
 1122  Daň z příjmů PO za obce                   318 630,00
 1211  DPH                   6 800 000,00
 1340  Poplatek odpad                 1 570 000,00
 1341  Poplatek psi                       60 000,00
 1343  Popl. za užívání veř. prostr.                       1 000,00
 1345  Popl. z ubytovací kapacity                       1 000,00
 1361  Správní poplatky                      45 000,00
 1381  Odvod z loterií (od 1.1.2017)                     70 000,00
 1511  Daň z nemovitosti                 1 000 000,00
 4112  Globální dotace (krajský úřad)                  248 600,00
3314   Knihovnické činnosti                        7 000,00
3612   Bytové hospodářství                                 310 000,00
3613   Nebytové hospodářství                   500 000,00
3632   Pohřebnictví                       20 000,00
3636   Územní rozvoj                     840 000,00
3639   Územní rozvoj (věcná břemena)                    50 000,00
3724   Zneškodňování nebezpečných odpadů                   25 000,00
3725   Zpětný odběr odpadů (EKOKOM, TextilEco)                181 000,00
3726   Zneškodňování ost. odpadů (Kovošrot)                   20 000,00
6171   Činnost místní správy                      60 000,00
6310   Obecné příjmy z finančních operací                         500,00
6330   Převody vlastním fondům                1 250 000,00
   Příjmy celkem               20 167 730,00
 8115  Financování                    2 577 028,00
                    22 744 758,00
    
   zůstatky na BÚ a pokladně k 31.12.2019              2 627 754,01 
    
§ Položka Výdaje                Částka v Kč

2212   Silnice                   1 100 000,00
 5***  Běžné výdaje                  1 100 000,00
2219   Ostatní záležitosti pozemních komunikací                 710 000,00
 5***  Běžné výdaje                                10 000,00
 6***  Kapitálové výdaje                    700 000,00
2292 5193  Dopravní obslužnost (autobusové linky)                 300 000,00
2310   Voda stavba                       250 000,00
 6***  Kapitálové výdaje                    250 000,00
2321   Kanalizace stavba (projekt ČOV)                  600 000,00
 6***  Kapitálové výdaje                    600 000,00

SCHVÁLENÝ ROZPOČET NA ROK 2020SCHVÁLENÝ ROZPOČET NA ROK 2020
OBEC LOUŇOVICEOBEC LOUŇOVICE
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§ Položka Výdaje                  Částka v Kč

3111   Mateřská škola                     780 000,00
 5331  Příspěvek                     500 000,00
 5***  Běžné výdaje                     280 000,00
3113   Základní školství                 5 515 000,00
 5***  Běžné výdaje                       15 000,00
 6***  Kapitálové výdaje                 5 500 000,00
3311   Divadelní činnost                      25 000,00
 5***  Běžné výdaje                                                                                               
3314   Knihovnické činnosti                       95 000,00
 5***  Běžné výdaje                       95 000,00
3319   Ostatní záležitosti kultury                   130 000,00
 5***  Běžné výdaje                     130 000,00
3330 5223  Příspěvek kostel Mukařov                       2 719,00
3399 5194  Věcné dary (životní jubilea)                     40 000,00
3429   Ostatní zájmová činnost                   100 000,00
 5***  Běžné výdaje                     100 000,00
3525 5221  Příspěvek hospic                                        20 000,00          
3612   Bytové hospodářství                      20 000,00
 5***  Běžné výdaje                     100 000,00
3631   Veřejné osvětlení                    560 000,00
 5***  Běžné výdaje                     410 000,00
 6***  Kapitálové výdaje                    150 000,00
3632   Pohřebnictví                       10 000,00
 5***  Běžné výdaje                       10 000,00
3635 6119  Územní plán, regulační plány               1 000 000,00
3636 6121  Územní rozvoj (Ječniště)                   500 000,00
372*   Nakládání s odpady                 1 986 000,00
 5***  Běžné výdaje                  1 936 000,00
 6***  Kapitálové výdaje                      50 000,00
3741 5229  Příspěvek na ochranu přírody                    10 000,00
3745   Veřejná zeleň                     150 000,00
 5***  Běžné výdaje                         150 000,00
3900 5222  Příspěvek Modré dveře                     35 000,00
4351 5221  Příspěvek pečovatelská služba                      1 200,00
5213 5903  Krizové řízení                          5 000,00
5512 5***  Příspěvek hasiči Tehovec                     35 000,00
6112   Zastupitelstvo                  1 443 000,00
 5***  Běžné výdaje                  1 443 000,00
6171   Činnost místní správy                6 459 000,00
 5***  Běžné výdaje                  5 649 000,00
 6***  Kapitálové výdaje                    810 000,00
6310 5163  Bankovní poplatky                      10 000,00
6399 5***  Ostatní finanční operace                   388 630,00
6409 6349  Investiční příspěvky Region Jih                  464 209,00
   Výdaje celkem               22 744 758,00
     

Informace o plnění rozpočtu 2019:     
viz internetové stránky obce www.lounovice.cz/urad-2/    

25 000,00
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• • • ODEČTY STAVŮ DOMOVNÍCH VODOMĚRŮ V LOUŇOVICÍCH • • •

Odečty stavů domovních vodoměrů v Louňovicích jsou prováděny 3x v každém kalendářním roce. Na 
jaře a na podzim je odečítána spotřeba vody u trvale obydlených objektů a v letních měsících také u chat.              
Z provozních i praktických důvodů došlo k rozhodnutí, že jarní a podzimní odečítání stavů vodoměrů 
bude zjišťováno tzv. samoodečty. Pokud stav vodoměru odběratelé sami nenahlásí provozovateli vodovodu             
a  kanalizace, to jest Obecnímu úřadu v Louňovicích, bude vyúčtování provedeno odborným odhadem. 
V letních měsících budou provedeny odečty vody u všech objektů v obci pověřeným pracovníkem obce 
osobně.
Poznamenejte si prosím do kalendáře termíny nahlášení stavů svých vodoměrů, a sice vždy k 31. břez-
nu a k 30. listopadu. 

Samoodečty stavů domovních vodoměrů

Pro nahlášení  stavu  vašeho  vodoměru  je nejlepší  využít formuláře na webové  stránce obce.  Naleznete 
ho na www.lounovice.cz/kontakty. Po rozkliknutí kolonky SAMOODEČET VODY se vám otevře jedno-
duchý formulář k vyplnění. Po jeho odeslání vám bude vystavena a zaslána faktura s řádným vyúčtováním 
za vodné, příp. stočné.

• • • CHCETE BÝT INFORMOVÁNI O AKTUÁLNÍM DĚNÍ • • •
V NAŠÍ OBCI?

Není nic snazšího. Připojte se na server www.lounovice.cz, kde je 
hned na hlavní stránce v levé postranní liště políčko ROZESÍLÁNÍ 
NOVINEK E-MAILEM (viz. obrázek). 
Zde vyplňte váš e-mail, opište ověřovací kód a klikněte na       
ODESLAT. 
Na váš e-mail přijde automaticky vygenerovaná zpráva “Potvrzení 
registrace”, kde dokončíte registraci kliknutím na příslušný odkaz. 
Od té chvíle je váš e-mail registrován na serveru obce a budou 
vám na něj zasílány všechny aktuality, uveřejněné na jejích webo-
vých stránkách.   

• • • INFORMACE K ČIPOVÁNÍ POPELNIC • • •

Již několik týdnů probíhá jak v naší obci, tak i v dalších okolních obcích tzv. čipování popelnic (včetně  
kontejnerů na separovaný odpad - plast, papír).

Jedná se o moderní standardizovaný způsob řízení odpadového hospodářství v zemích EU. Svozové firmě  
i obci dává možnost získat detailní přehled o způsobu likvidace odpadů na jejím území. Získávají tím přeh-
ledné údaje o uskutečnění vysypání nádoby, kde je uveden datum, čas a hmotnost odpadu. Z těchto údajů 
se pak dělá souhrn za celou obec a ta má tak kontrolu nad fakturací svozové firmy za likvidaci odpadů. Dále 
pomocí instalovaného čipu lze snadno dohledat nádobu v případě záměny či odcizení. Čipy jsou rovněž 
propojeny s navigací svozového auta, takže se dají využít v případě reklamace obyvatel na neuskutečněný 
výsyp popelnice.

Pokud se nezmění legislativa, neuvažujeme, že by v horizontu cca dvou let, byly poplatky za komunální 
odpad navázány na hmotnost vyprodukovaného odpadu.  

NEPŘEHLÉDNĚTE...NEPŘEHLÉDNĚTE...
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Projekt nové Svazkové základní školy LOŠBATES pokračuje
V minulém čísle zpravodaje (v červnu 2019) jsme vás podrobně seznámili s průběhem prací, s tehdy aktuálním 
dopracovaným návrhem stavby školy a prvním propočtem předpokládaných nákladů. 
Při procesu odsouhlasování tohoto návrhu (verze 06/2019) došlo mezi Dobrovolným svazkem obcí LOŠBATES 
a kanadskou projekční kanceláří Pelletier de Fontenay k dohodě o změně návrhu tak, aby došlo ke zmenšení 
objemu stavby školy, a tím ke snížení nákladů. 

V září loňského roku nám projekční kancelář odevzdala nový dopracovaný návrh stavby, přičemž celkový kon-
cept zůstal zachován, obestavěný prostor byl však redukován a předpokládané náklady sníženy z 526.177.260 Kč 
bez DPH na 455.436.180 Kč bez DPH. V této částce jsou jednak náklady na stavbu školy s jejími čtyřmi progra-
mově odlišnými částmi – administrativní a provozní budova, první stupeň, druhý stupeň a tělocvična s prostory 
pro základní uměleckou školu – a jednak také náklady na dopravní napojení školy na hlavní komunikaci, parko-
viště, venkovní sportoviště a samostatný bytový dům pro učitele se šesti bytovými jednotkami. 

Po projednání a odsouhlasení zastupitelstvy všech čtyř členských obcí byl dopracovaný návrh „Nové svazkové 
základní školy LOŠBATES“ (verze 09/2019) projednán a odsouhlasen 10. října 2019 na Sněmu delegátů, což je 
nejvyšší orgán svazku. Zároveň byla odsouhlasena výzva pro projekční kancelář, aby zahájila tvorbu projektové 
dokumentace pro územní řízení. 

Projektová dokumentace pro územní řízení nám byla předložena v únoru 2020. Po zpřesňujících výpočtech 
týkajících se i pasivního standardu budov (nízká energetická náročnost) jsou předpokládané náklady stavby 
470.475.355 Kč bez DPH. Schvalování této projektové dokumentace v jednotlivých členských obcích a ve svazku 
proběhne do půlky března. Zároveň projekční kancelář učinila kroky k zahájení územního řízení, které by mohlo 
proběhnout do června letošního roku. 

Celý projekt LOŠBATES se snažíme propagovat tak, aby vešel ve známost. Dopracovaný návrh byl předán na 
Předsednictvo vlády, Ministerstvo financí a na Ministerstvo školství. Od všech jsme v krátkém čase obdrželi 
odpověď s tím, že vědí o nedostatku škol v prstenci kolem Prahy, že si váží naší iniciativy řešit nedostatek míst           
v základních školách formou svazkové školy, že náš projekt vzešlý z mezinárodní architektonické soutěže je velmi 
zdařilý, že se vláda tímto problémem bude zabývat a že věří, že se podaří vyřešit neuspokojivou situaci, ve které 
se nacházíme, ale že je třeba zároveň zohlednit omezené možnosti státního rozpočtu.  

O dalším postupu prací na projektové dokumentaci pro územní řízení a samotném územním řízení Vás budeme 
informovat v příštím čísle. Více také na www.losbates.cz.

Josef Řehák
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Někdy je popelnice plná nebo se jen člověku nechce       
s odpadky daleko do kontejneru. Není nic snazšího, 
než vhodit pytel odpadků do kamen. Vždyť přece zmi-
zí a třeba se ušetří pár korun za vývoz. Ale zmizí spále-
ním opravdu nebo za sebou zanechají škodliviny, které 
ohrožují zdraví? Ano, B je správně.
Pálením odpadů v domácích topeništích vzniká             
obrovské množství různých velmi jedovatých látek, 
které ohrožují lidské zdraví. Řada z nich způsobuje   
rakovinu či narušuje hormonální či imunitní systém.
Kdo si myslel, že od něj nebezpečný kouř odvane vítr, 
je na omylu, měřením bylo prokázáno, že nejvíce jedo-
vatého smogu z komína spadne v místě vzniku (tedy 
na vlastní hlavu a zahradu toho, kdo odpadky pálí, a 
na zahradu nejbližších sousedů). Pokud po ní běhá 
malé dítě či spí miminko v kočárku, znamená to pro 
něj   nenávratné poškození zdraví. I pro dospělého to 
ale představuje závažné zdravotní riziko. 
Nejde ale jen o poškozování zdraví obyvatel, jedova-
té zplodiny v přírodě zůstávají a poškozují tak i další     
organismy, hromadí se v tkáních živočichů včetně člo-
věka (především v tucích), splachují se do podzemních 
vod. Obtěžování zápachem a kouřem je jen nepříjem-
ným bonusem. Navíc je spalování odpadu v topeniš-
tích nezákonné.

Domácnosti jsou po automobilech druhým největším 
znečišťovatelem ovzduší a škodí často těmi nejjedo-
vatějšími látkami, jako jsou arzén či rakovinotvorné     
polycyklické aromatické uhlovodíky.
Do kamen rozhodně nepatří plasty, polystyren, fó-
lie, PET láhve, staré palety, dřevo z demolice, rozbitý       
nábytek, chemicky ošetřené dřevo, natřená prkna,    
dřevotříska,  nápojové  kartony,  celobarevné  letáky  a
časopisy, nebezpečné látky. Na dvorku by už dnes snad 
nikoho nenapadlo pálit pneumatiky, ale pálit se nesmí 
ani tráva, listí a zbytky potravin (při spálení jsou také 
zdrojem nebezpečných a dráždivých látek).
Přehled jedovatých látek, které vznikají spalováním 
odpadu v domácích topeništích, najdete v přiložené 
tabulce.

Co tedy lze pálit doma?
V kamnech nebo na otevřeném ohni je možné pálit jen 
takové materiály, které dokonale shoří při dané tep-
lotě spalování a zároveň neuvolňují do ovzduší zdra-
ví škodlivé látky. Povolena jsou pouze paliva s nízkou 
kouřivostí. Mezi ně patří papír, dřevo v přírodním 
stavu (dobře proschlé, bez lepidel, nátěrů a jiných che-
mických úprav), maximálně uhlí. Pozor, také nekva-
litní uhlí může produkovat množství oxidu siřičitého. 
Dusíme-li palivo v kamnech či máme špatně průchod-
né spalinové cesty, může vznikat jedovatý oxid uhel-
natý. Spalováním nevhodného materiálu vzniká také 
množství pevných prachových částic, které jsou rovněž 
zdravotním rizikem. 
Podle zákona o ovzduší (č. 82/2002 Sb.) je na ote-
vřeném ohni dovoleno používat jako palivo pouze 
dřevěné uhlí, čisté dřevo a suché rostlinné materiály.               
V kotlích a kamnech lze podle tohoto zákona spalovat 
jen palivo předepsané výrobcem. Navíc je pro správné 
spalování potřeba kotel provozovat pouze na projekto-
vaný výkon, pravidelně čistit komín, mít správně seří-
zený kotel, pravidelně jej čistit - zejména teplosměnné 
plochy, mít správně vysoký a vhodně umístěný komín.

Pálení odpadu způsobuje rakovinu

VÍTE, ŽE V RÁMCI ROZPOČTOVÉHO URČENÍ DANÍ PŘITEČE DO 
OBECNÍHO ROZPOČTU NA JEDNOHO TRVALE HLÁŠENÉHO 

OBYVATELE ROČNĚ CCA 12.000 KČ? 

V Louňovicích bydlí a využívá veškeré služby okolo 150 lidí, kteří v naší obci trvalý pobyt nemají,        
a obecní rozpočet tím přichází zhruba o 1,8 milionu Kč za rok. Jedná se o peníze, které by se mohly 
investovat například do oprav komunikací či výstavby chodníků. Prostě do věcí, které by sloužily nám 
všem. 
Je škoda, že peníze za u nás žijící obyvatele končí v jiných částech naší země, nejčastěji v Praze, která 
to ovšem potřebuje nejméně.

Nezbývá než říci: OBČANÉ, přihlaste se k trvalému pobytu v Louňovicích! 
Pomůžete tím nejen obci, ve které žijete, ale i sobě a svým spoluobčanům k vylepšení životního stan-
dardu v naší malé vesnici.

foto: www.cisty-komin.cz
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Proč pálit, když lze zdarma odložit?
Pálení odpadů doma (jak v kamnech, tak na dvorku) je opravdu zbytečné, staré kusy nábytku, matrace aj. lze 
zdarma odložit ve sběrném dvoře, stejně tak pneumatiky, vysloužilou elektroniku a další. Z vytříděných odpa-
dů se využijí suroviny a vzniknou nové věci, např. z plastů se lisují lavičky, zatravňovací dlaždice, z PET lahví 
se vyrábí fleecové bundy. Proč pálit listí a trávu, když z nich můžete mít výborný kompost (když ne vy, pak se 
o bioodpad postarají odborníci z kompostáren). A drobné domovní odpadky z koše? Musí skončit v popelnici. 
Vaše zdraví a zdraví dětí za to rozhodně stojí!

Obtěžuje vás kouř ze sousedova komína?
Pokud vás samotné někdo obtěžuje zápachem či kouřem z komína spalováním svých odpadků a nehodlá 
přestat ani po domluvě či na vaši žádost, obraťte se oficiální stížností na orgány pro kontrolu malých zdrojů                            
(tj. i lokálních topenišť) – místně příslušný obecní úřad, popřípadě na policii. Pokud nebude chtít OÚ zasáhnout, 
můžete si dále stěžovat na příslušném krajském úřadu (odbor kontroly). Při porušení těchto pravidel riskuje 
občan správní řízení a pokutu – u malých zdrojů do padesáti tisíc korun u fyzických osob a u podnikatelů je to 
pak až do sto padesáti tisíc korun. Veřejné instituce zahájí sankční řízení, tedy přestupkové řízení. Jako důkazní          
prostředky mohou posloužit např. svědectví spoluobčanů či fotodokumentace kouře z komína. Nově budou 
moci úředníci vstupovat do domů a kontrolovat topeniště a to, čím se přikládá. Při neumožnění vstupu bude 
rovněž hrozit pokuta. Komíny „čoudilů“ lidé přidávají také na stránky www.cisty-komin.cz.
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» Povinné označování - 
čipování psů «

Od 1. ledna 2020 vstoupila na základě novely veteri-
nárního zákona č. 302/2017 Sb. v účinnost povinnost 
označovat psy na území České republiky mikročipem.
Těm, kteří toto nařízení nesplní, hrozí pokuta až do 
výše 50 tisíc Kč. Neočipovaným psům navíc nebude 
z pohledu zákona uznána platnost očkování proti 
vzteklině, i když vaše zvíře očkováno bylo a má to 
řádně zaznamenané v očkovacím průkaze.
Štěňata musí být označena mikročipem nejpozději         
v době prvního očkování proti vzteklině, tedy nejpoz-
ději v půlroce věku. Povinnost nechat psa očipovat se 
nevztahuje na majitele zvířat s čitelným tetováním,  
které bylo provedeno před 3. červencem 2011.
Kdo označení mikročipem provádí a jaká je jeho 
cena? Najdu někde seznam veterinárních lékařů, 
kteří „čipování“ provádějí? 
Označení psů mikročipem provádějí soukromí veteri-
nární lékaři, kteří jsou oprávněni vykonávat veterinár-
ní léčebnou a preventivní činnost a jsou tedy registro-
vaní u Komory veterinárních lékařů ČR:  
https://www.vetkom.cz/seznam-veterinaru 
Pořizovací cena samotného mikročipu se pohybuje cca 
mezi 120 - 450 Kč a závisí na jeho typu. Další částku 
si soukromí veterinární lékaři účtují za jeho aplikaci. 
Ceny jsou smluvní.

Proč byla povinnost zavedena? 
Zavedení povinného označení všech psů na území ČR 
by mělo být přínosem zejména v těchto oblastech:
• zjištění identity psa v případě potřeby kontrolních 

orgánů (SVS, PČR, Celní správa, obce atd.)
• účinnější monitoring chovů a kontrola dodržování 

stanovených pravidel a předpisů (např. počtu drže-

ných zvířat, jejich věk, vakcinace, dodržování zoo-
hygienických podmínek, zajištění pohody zvířat)  
a  postih chovatelů v případě týrání zvířat

• bude možné prokázat vlastnictví psa, což je velmi 
důležité v případě odcizených psů i v případě po-
stihu vyplývajícího ze zodpovědnosti za psem způ-
sobenou škodu (např. když pes způsobí dopravní         
nehodu, psi pytláci atd.)    

• zatoulané řádně označené a evidované zvíře má 
podstatně větší naději, že se vrátí ke svému pů-
vodnímu majiteli, jeho návrat je operativnější  -         
POZOR ČTĚTE DÁLE

Má chovatel povinnost označeného psa někde regis-
trovat? 
• Příslušná novela veterinárního zákona nezavedla 

povinný zápis do jakéhokoli registru psů. Povin-
ností chovatele psa v současné době je pouze to, 
aby v očkovacím průkazu nebo v pasu psa bylo 
uvedeno číslo mikročipu, kterým je pes označen. 
Toto číslo však není veřejně k dispozici v žádné 
centrální databázi a není tedy možné zvíře identi-
fikovat v případě ztráty a nalezení.

• V ČR je provozováno několik soukromých databá-
zí, do nichž mohou chovatelé označené psy regis-
trovat dobrovolně (zdarma či za poplatek). Tím si 
majitel zvířete zajistí, že bude moci být identifiko-
váno v případě jeho nalezení.

• Podle další novely veterinárního zákona (přijaté     
v závěru roku 2019) vznikne státem vedená cent-
rální evidence psů v Česku k 1. lednu 2022. Spra-
vovat ji bude Státní veterinární správa (SVS). 

Kdo provádí kontroly, zda mají psi čip? 
Dozorovým orgánem je Státní veterinární správa.
Není „čipování“ pro psa nebezpečné či zdravotně  
závadné? 
Jedná se o jednorázový úkon srovnatelný s injekč-
ní aplikací. Mikročip o délce cca 1 cm je umístěn                     

foto: Flydragonfly / DPphoto / Profimedia

foto: Flydragonfly / DPphoto / Profimedia
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v aplikační jehle a je sterilně aplikován do podkoží zvířete. Obal mikročipu je vyroben z biokompatibilních   
materiálů, na které organismus zvířete nereaguje jako na cizí těleso. 
Vztahuje se nová povinnost také na kočky či další druhy zvířat? 
Příslušná novela veterinárního zákona zavedla povinné označení pouze u psů. Situace je však odlišná, pokud se 
svým zvířetem plánujete cestovat do zahraničí. V takovém případě se povinnost označení zvířete mikročipem 
stanovená evropskou legislativou již řadu let vztahuje nejen na psy, ale také na kočky a fretky.
Můj pes má platné očkování proti vzteklině. Termín přeočkování má až v průběhu roku 2020 (případně 2021 
či 2022). Musím jej nechat čipovat teď, nebo stačí až při přeočkování? 
Na základě novely veterinárního zákona je s účinností od 1. ledna 2020 očkování psa proti vzteklině platné pouze 
pokud je pes označen mikročipem, případně označen čitelným tetováním provedeným před 3. červencem 2011. 
Není tedy možné tuto proceduru odkládat až do dalšího přeočkování.
Může vašeho psa udat soused? 
Plnění této legislativy kontrolují strážníci popř. státní veterinární správa (SVS). Ani ti, stejně jako inspektoři     
veterinární správy, nemohou narušit domovní svobodu, pokud nemají povolení k domovní prohlídce. Soused 
vás tudíž teoreticky udat může, ale s tím, že váš pes příliš štěká, je vzteklý a určitě nemá čip, u policie a inspektorů 
uspěje jen těžko. Pokud byste však měli podezření, že je ve vaší obci nelegální množírna, udání poslat můžete.

Čip povinný je, jeho registrace v databázi ne…
Registrace čipu sice není povinná, ale rozhodně se vám vyplatí. Bez ní čipování jako takové ztrácí svůj hlavní 
smysl, kterým je snadná dohledatelnost a evidence vašeho zvířete. Úspěšnost nalezení majitelů, kteří si svého psa 
nebo jiné zvíře zaregistrovali, je velmi vysoká. 
Pokud víte, že se psem budete cestovat do zahraničí, nebo bydlíte blízko státních hranic, neměli byste na pořízení 
čipu šetřit. U dražších čipů máte jistotu, že jsou opatřeny kódem země. Český kód, kterým mají být označena 
všechna zvířata čipovaná v České republice, je 203 CZ. Dále váš pes dostane svůj vlastní autentický kód, přiděle-
ný pouze jemu. Jestliže se vám náhodou zaběhne nebo jej někdo ukradne, bude dohledatelný nejenom v Čechách 
nebo v EU. Díky napojení registrů na mezinárodní vyhledávací sítě jej najdou prakticky ve všech vyspělých 
zemích na světě. 
O registraci do databáze si musíte požádat sami. Není povinná a mikročip tam není zařazen automa-
ticky. Můžete si ji zařídit rovnou při čipování. Je možné, že tak za registraci nezaplatíte vůbec nic. Registraci                           
v databázích nabízejí některá veterinární pracovitě jako standardní součást čipování, jiná za příplatek. Pokud čip             
nenecháte zaregistrovat do databáze při čipování zvířete, můžete to udělat kdykoliv později. 
Existuje několik registrů, kam můžete čip svého čtyřnohého miláčka zaznamenat. Tím největším je u nás Národ-
ní registr majitelů zvířat. Registrace v něm je pro mikročipy zn. Datamars bezplatná a čip se v evidenci objeví do 
7 pracovních dnů. U čipů ostatních typů zaplatíte poplatek 198 Kč. Předtím, než své zvíře někam zaregistrujete, 
byste se měli zajímat o to, jak dlouho daný registr existuje, jaká je dostupnost jeho operátorů (např. 24 hodin 
denně, i o svátcích) nebo začlenění do mezinárodní vyhledávací sítě.

Martina Malinová

zdroj: https://www.svscr.cz/zdravi-zvirat/povinne-oznacovani-psu/

NAHLASTE ČÍSLO ČIPU VAŠEHO NAHLASTE ČÍSLO ČIPU VAŠEHO 
PEJSKA NA OBECNÍ ÚŘADPEJSKA NA OBECNÍ ÚŘAD

Od loňského roku disponujeme na Obecním 
úřadě v Louňovicích čtečkou čipů. 
Proto bychom vás tímto rádi požádali, abyste 
nám nahlásili čísla čipů vašich pejsků (emailem 
nebo telefonicky). Předejdeme tím společně 
tomu, abychom na naše čtyřnohé Louňováky 
volali odchytovou službu. Většina zatoulaných 
pejsků totiž končí právě na Obecním úřadě, 
kde si je ovšem nemůžeme nechávat. 
Nutno podotknout, že za odchyt zatoulané-
ho nezbedníka platí výlohy obec Louňovice.          
V případě, že se najde majitel, je mu částka          
následně přeúčtována.
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V sobotu 11. května 2019 se konal již  
čtrnáctý ročník Cyklo Elektro Energetic-
ká konference v Louňovicích (CEEKL). 
Konference je jednou ze tří hlavních 
aktivit Československé sekce IEEE PES 
- The Institute of Electrical and Electro-
nics Engineers. Formát konference se po-
stupně mění a nyní jeho podobu určuje 
primárně studentská sekce, která vznikla 
v loňském roce při ČVUT. Mladí inže-
nýři zde dostávají možnost prezentovat 
své vize před staršími kolegy a aktivně se 
zapojují do největší profesní organizace 
světa. Cyklistická část startovala v 9.00 
u Zvoničky. Naším cílem bylo město Sá-
zava, místo, jehož zvrásněné okolí může 
shora vypadat, jako by zde rozčílený sv. 
Prokop oral s čertem. Mimo jiné jsme si 
prohlédli  místa,  kde  Voskovec  s  Weri-
  chem u kamen psali West pocket revue. Cyklovýlet v turistickém tempu skončil dojezdem do Louňovic v 15.00 

a trať zvládli bez potíží i sváteční cyklisté ze Slovenska.
Téma roku 2019 bylo Emoce v Energetice 
Emoce navrhly studentky DAMU a FAMU na závěr loňské konference. Opustili jsme tak ryze technická tém 
ata, která jsou základem Elektroenergetiky. Díky tomu vznikla příležitost diskutovat rozdíly mezi technickým 
a humanitním viděním světa. Jedno určují stabilní přírodní zákony, druhé proměnné pocity té či oné generace 
lidstva. Největší ohlas měly následující příspěvky:
Kabely vs. Emoce (Martin Kněnický)    
Autor porovnal dopady nadměrného stresu v elektroenergetice. Ten neprospívá ani lidem ani elektrickým          
kabelů. Pokud kabely něco „prožijí“, tak se podle toho „změní“ a koncovky kabelů taky „bouchnou“ pokud se            
k nim nechováme „hezky“.

 • • • ZE ŽIVOTA OBCE • • • 

Měření emocí (Jan Šístek)
Zde autor představil výsledky různých oblastí výzkumu emocí v odborných publikacích IEEE. Např. počítačové 
rozpoznávání emocí z výrazu tváře, gest, psaného a mluveného slova se stává součástí internetu i obchodních 
center. Okolí o nás ví více, než my o sobě sami a nabízí nám to, co si naše emoce žádají. Například neuronové sítě 
umí výraz lidské tváře kvantifikovat do šesti základních emocí pomocí dvou dimenzionálního grafu.

CYKLO ELEKTRO ENERGETICKÁ KONFERENCE CYKLO ELEKTRO ENERGETICKÁ KONFERENCE 
V LOUŇOVICÍCH (CEEKL)V LOUŇOVICÍCH (CEEKL)
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Nejkrásnější rovnice na světě (Ivan Petružela)
Největší emoce v nás vyvolává pohled na krásu. Rovnice 
je matematická a nejde tu tedy o krásu. Musí být                        
nejstručnějším a přitom zcela přesným popisem cest, 
kudy se příroda ubírá. Většinou strohý zápis o tom, 
co se čemu rovná a jak se to časem změní. Ale i zde se 
hlasovalo o největší kráse. Stala se jí variance Eulerovy 
rovnice. Moje nejoblíbenější, neboť zjednodušuje výpoč-
ty třífázových elektrizačních soustav. Zde je ta krása:

Závěrečné dva příspěvky vyvolaly mezigenerační konflikt.
Emotívne konfrontácie – diskuse energetika s neenergetikom (M. Čerňan) 
Různé emoce versus různé elektrárny (A. Petruželová)
Zatímco někteří lidé klimatické změny bagatelizují, u jiných obavy o budoucnost přerůstají v úzkost, pro kterou 
se vžil pojem environmentální žal. Kromě smutku, pocitu bezvýchodnosti či vzteku na lidstvo k němu patří také 
strach, co v budoucnu čeká jejich generaci, nebo tu další. Donedávna byl tento zanedbávaný smutek mladých 
společností spíše opomíjen. Až ho vzali za svůj středoškoláci a přestali v pátek chodit do školy. A mění i styl živo-
ta. Jedni své budoucí děti berou jako další přítěž pro planetu, což je neekologické. Druzí se obávají o to, do jakého 
světa by je přivedli. Přitom strach z očekávání děsivé budoucnosti není nic nového. Museli se s ním vyrovnat lidé 
od dob antiky či staré Číny. 
Diskuse byla zajímavá a končila pozdě v noci bez jakéhokoli závěru. Nejspíše proto, že pro život nelze nalézt 
rovnici. 

Ivan Petružela

Nezávisle na čase zde tři základní aritmetické operace 
(sčítání, násobení a umocnění) pevně svazují v jeden    
celek pět nejdůležitějších čísel v matematice. 
1 – tvoří základ všech čísel
0 – představuje pojem nicoty
pí – je Ludolfovo číslo, které definuje kruh
e – je Eulerovo číslo, které tvoří základ úst
i - je „imaginární“ řešení kvadratické rovnice (druhá od-
mocnina -1)
Bez těchto čísel by neexistovala komunikace, navigace, 
elektrárny, meteorologie ani moderní medicína.

19. října 2019 se konal v přilehlých 
lesích už 14. ročník Běhu Voděrad-
skými bučinami.
Poněkud komorní účast byla dů-
sledkem souběžného závodu            
v Říčanech. Počasí bylo slunečné 
a tentokrát ani nikdo nezabloudil. 
I to přispělo k všeobecné pohodě 
všech zúčastněných.
Letošní již 15. ročník běhu se usku-
teční 26. září 2020.

Bohumil Paleček

BĚH VODĚRADSKÝMI BUČINAMIBĚH VODĚRADSKÝMI BUČINAMI
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Stalo se již tradicí, že začátkem nového školního roku a jako rozloučení s létem obec Louňovice a parta Mazliků 
přichystají pro děti fáborkový pochod. Po loňském „Divokém západě“ jsme se letos vrátili ke klasické pohádce    
a fáborkový pochod nesl podtitul „Pohádkový les“ a konal se 7. září 2019 od 14 hodin. 

Tradičně se startovalo u lesní závory za hřbitovem, kde bylo pro účastníky pochodu nachystáno občerstvení. Zde 
se též mohli zaregistrovat, obdrželi bodovací kartičku a vyrazili na trať. Jak jinak než po fáborcích!!!
Co na děti na trase čekalo? Hned po pár metrech startu trefovaly divočáka pod dohledem Rumcajse a Manky. 
Dále v překážkovém běhu pomáhaly Karkulce doručit košíček pro babičku, přičemž se nesměly nechat sežrat 
vlkem. Potom na ně čekal Dlouhý, Široký a Bystrozraký, u nichž děti musely se zavázanýma očima dojít ke 
zvonku a zazvonit. Na trati také děti potkaly čertíky, pro které sbíraly uhlíky, potřebné pro zatopení pod kotlem. 
Nemohly chybět ani princezny, o které nebyla nouze. Dvě princezny „se zlatou hvězdou na čele“ nachystaly pro 
děti    polévku s prstenem, který bylo potřeba vylovit a další dvě „Pyšné princezny“ donutily děti zavazovat svoje 
střevíčky.

Za  splnění  všech těchto úkolů  děti  sbíraly razítka  do připravené kartičky. Kdo vše  splnil,  přinesl kartičku  se 

V neděli 1. září loňského roku proběhlo malování křídami 
na kruháčku v ulici K Horní návsi. Předpověď počasí ne-
věštila nic dobrého a mraky se po obloze honily celé odpo-
ledne. Zpočátku to vypadalo, že na připraveném stanovišti 
zůstanu sama, když kolem šel Štěpán Holoubek. Dali jsme 
se do řeči, Štěpán se nenechal dlouho přemlouvat a s chutí 
jsme se oba pustili do kreslení. A když se přece jenom zača-
li scházet další účastníci, vítal je pomalu třímetrový Pepek 
námořník, obří žába a slunečnice. Pak už přibývaly další 
a další obrázky tak, že celé prostranství kolem červeného 
dubu bylo pokreslené. Nakonec se nás kreslířů sešlo na 
dvacet. 

  Škoda  jen,  že večerní  déšť  zase  všechnu tu  nádheru  smyl. Přesto nám zůstala hezká vzpomínka na příjemně 
strávené odpoledne, zakončené dobrou zmrzlinou za odměnu.                                                           

Marie Boudová 

FÁBORKOVÝ POCHOD
Pohádkový les

šesti razítky a dorazil zpět          
k závoře, určitě nelitoval. Če-
kal na něj diplom, věcná od-
měna a také cukrová vata.
Počasí se nakonec umoudřilo 
a po dopoledním vydatném 
dešti bylo celkem příjemně, 
a tak byl tento fáborkový po-
chod „na pohodu“. Dorazilo 
33 dětí v doprovodu rodičů, 
babiček, dědečků a tet. K tomu 
musíme pochopitelně počítat 
ještě dalších 13 dětí a teenage-
rů Mazliků, kteří každoročně 
pomáhají na stanovištích. 
Věříme, že se akce líbila, a dě-
kujeme za účast.

Mazlici a obec Louňovice

MALOVÁNÍ NA NÁVSI
Děti přivítal Pepek námořník
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Jako každý rok se i letos 1. února konal Sportovní ples Slavie Louňovice.  Tento ples se koná nejen pro finanční 
podporu klubu, ale především slouží k pobavení každého, kdo si chce zatančit anebo se potkat s přáteli, či sezná-
mit se s novými lidmi. Letošní ples se mimořádně vydařil, a to jak v návštěvnosti, tak i svým průběhem, který 
začal přehlídkou distingovaných tančících párů v perfektně upravených a skvěle padnoucích róbách. 
Myslím, že Markovi Ebenovi s Terezou Kostkovou by při pohledu na tanečníky srdce zaplesalo a další Stardance 
by se natáčelo v Louňovicích. 
Díky hbité obsluze, ale také ochotě návštěvníků plesu konzumovat cokoli, co odstraňuje zábrany, se večer slibně 
rozjel. Takže i my, co se jednou za rok jen tak tak „narveme“ do svátečního obleku a bojíme se jít okolo obecního 
rybníčku, aby nás nějaký horlivý aktivista Greenpeace nechtěl hodit zpátky do vody v domnění, že jsme malé 
velryby, se můžeme po troše alkoholového dopingu s výrazem klienta organizace DUHA vmísit mezi tančící 
páry a předvést něco ze svého umění Zašlapávače krtků.
Myslím, že jako každý rok nikoho nezklamala svým repertoárem léty prověřená skupina Fénix, hrající až do 
časných ranních hodin ke spokojenosti účastníků, kterým se již tradičně nechtělo domů.
Nesmím opomenout bohatou tombolu, kde byla hlavní cenou elektrická sekačka a kdy na závěr losování jako 
zlatý hřeb tomboly byl vylosován divočák, dar od starosty obce.
Touto cestou bychom chtěli poděkovat všem, kdo se starají o chod různých spolků a klubů ať už při sportovních 
činnostech našich dětí anebo při dalších akcích v oblasti kultury i sportu v obci Louňovice.
Na závěr bychom vám za celý výbor Slavia Louňovice chtěli popřát hodně úspěchů a pevné zdraví v roce 2020.
Věříme, že jsme se tímto článkem s lehkou nadsázkou nikoho nedotkli, protože naše plesy jsou každý rok 
ve    stejném duchu, to znamená veselé a bujaré, a tak máme dojem, že bychom mohli články každý rok pouze            
kopírovat. Srdečně vás zveme na ples i příští rok, kde si to budete moci ověřit.                        

Za Slavii Louňovice Petr Toman

SPORTOVNÍ PLES SLAVIA LOUŇOVICE

MIKULÁŠSKÝ MAŠKARNÍ PLES
Pro velký zájem o maškarní pro dospělé jsme se rozhod-
li uspořádat karneval zaměřený pouze na Mikuláše. A tak 
jsme se 4. prosince 2019 sešli tradičně v restauraci U Hen-
ců, převlečeni v maskách za čerty, Mikuláše a anděly. Nutno 
podotknout, že většina masek byla dokonalá, ale některé při 
vstupu do restaurace vzbudily salvy smíchu, které se opa-
kovaly po celý večer. Tentokrát se nevolila nejlepší maska, 
ale byla vyhlášena soutěž o nejlepší a nejvtipnější báseň na 
téma Mikuláš. Soutěže se zúčastnili všichni, a proto porota 
strávila výběrem tří nejvtipnějších básní dlouhou dobu. Ale 
díla stála za to, a tak byla odměněna sladkými cenami. Pak 
se již tančilo až do brzkých ranních hodin.
A protože se maškarní bály těší v Louňovicích takové účasti, 
tak po karnevalu, který se bude konat 14. března, připravuje-
me hned na léto další. Na všechny z vás se již teď moc těšíme.
   Mazlici a Resturace U Henců
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COŽ TAKHLE DÁT SI COUNTRY?

Pamětníků, kteří pamatují doby, kdy se v Louňovicích hrávalo každý pátek v hospodě (dnes hotel U svatého 
Huberta), pomalu ubývá a z toho je právě zřejmé, jakou dlouholetou tradici má v Louňovicích sousedské muzi-
círování. Za mnoho let se tu vystřídalo nespočet muzikantů, kteří hrávali pro radost sobě i přátelům a přilákali ke 
společnému posezení sousedy a kamarády, z nichž mnozí přicházejí i dnes po letech posedět, popovídat a trochu 
si zazpívat staré známé trampské a country písničky. Muzikantů z Louňovic se schází sice už méně a není to už 
každý pátek, ale hlavní tahoun Ivan Matys stále udržuje tradici a alespoň každý první pátek v měsíci si můžeme 
od něho poslechnout tradiční zahajovací  „Sedáváme z večera s Madlou u buku...“ a další známé písně.
Komu by to snad bylo jednou měsíčně od starousedlíků málo, má možnost přijít na muziku i v týdnu, kdy se         
v restauraci U sv. Huberta každý čtvrtek schází parta hudebních nadšenců z okolních obcí. Je to i zásluhou vás 
Louňováků, že se u nás tato skupina muzikantů drží, protože tu má stále hodně vděčných posluchačů, kteří si 
chodí jejich produkci rádi a v hojném počtu poslechnout. 
Možná i díky tomu se U sv. Huberta už po dva roky, vždy v listopadu, konala poměrně velká hudební akce, kde 
se setkali členové amatérských kapel z blízkého okolí, z nichž mnozí chodí k nám do Louňovic hrát právě také            
v ony country čtvrtky. Akce se konala na sále a počet hudebních skupin byl vždy kolem deseti, takže takový malý 
festiválek, který se k nám přesunul ze Žernovky, z restaurace Montgomery, kde tato tradice začala zhruba před 
deseti lety. Tak jsme zvědaví, jestli u nás pořadatelé budou chtít uspořádat i další ročník, což by nás v našich 
hudbymilovných Louňovicích jistě potěšilo.

Ilona Malinová

vánoCNÍ couNtry bál & PONY EXPRESS    ˇ
V prosinci 2019 se uskutečnil v pořadí již druhý Vánoční 
countrybál pro příznivce country a westernu. Tato akce je 
vždy příjemné rozptýlení po předchozím urputném před-
vánočním shonu. O dobrou náladu se zasloužily pohodo-
vá country kapela Duha a taneční skupina Pralinka, která 
roztančila i zaryté netanečníky. Jako rarita byl na sále zří-
zen i mobilní úřad Evropského Ponyexpressu. Zde si mohl 
každý z účastníků bálu zakoupit pohled od licencovaného 
postmastera. Tyto pohledy budou v srpnu letošního roku 
přidány do poštovních brašen jezdců Pony Expressu a pře-
vezeny s ostatními zásilkami na koních přes celé území 
České republiky a dalších států, kterými Pony Express pro-
jíždí. Pony Express je štafetová přeprava pošty v sedle koní 
po předem určené trase.
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Zde si jezdci předávají cca po 20 kilometrových úsecích brašny s poštou na čerstvé odpočaté koně, aby pře-
prava byla co nejrychlejší, proto tedy PONY EXPRESS. Poprvé se takové jízdy uskutečňovaly v USA v letech 
1860 - 1861. Jejich smyslem bylo dopravovat poštu do nepřístupných oblastí na trase ze St. Joseph (Missouri) do           
Sacramenta (Kalifornie), což představovalo 2000 mil. 

S příchodem telegrafu tato služba 
pozbyla smysl. I když tento způ-
sob přepravy pošty trval pouhý 
rok, jsou dodnes tradovány od-
vážné činy těchto jezdců - pošťáků 
na americkém Středozápadě. Na 
jejich počest se i v dnešní době v 
USA tato jízda uskutečňuje. U nás 
v Čechách tato jízda vznikla před 
35 lety a postupně se připojovaly 
další státy. V současné době trasa 
Evropského Pony Expressu začí-
ná na holandsko-německých hra-
nicích, dále vede přes Německo, 
Českou republiku a Slovensko na 
hranice s Maďarskem. Další trasa 
míří z ČR přes Polsko na sever té-
měř až k moři. Při této jízdě jezdci 
s poštou urazí cca 3000 km za 7 
dní a 7 nocí. Bližší informace mů-
žete najít na www.pony-express.cz.
  

Toto jen pro představu, kudy budou putovat a jakou píší historii vaše pohledy zakoupené u nás v Louňovicích 
na countrybálu. Kdo tuto možnost nevyužil loni, může ji využít letos v prosinci na Vánočním countrybálu 2020, 
na který jsou všichni srdečně zváni.

Jelena Becová - provozovatelka hotelu U sv. Huberta, Louňovice
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„Blízká setkání“ Jiřího Holoubka v Louňovicích pokračovala i v loňském roce. Jeho prvním hostem v pátek           
8. března 2019 byl pan Prof. MUDr. Cyril Höschl, DrSc., FRCPsych., český psychiatr, populizátor vědy a vyso-
koškolský pedagog.

Výčet jeho ocenění, členství v řídících orgánech, stejně jako výčet jeho publikací by zabral hodně místa v tomto 
článku, protože pan Cyril Höschl je neobyčejně vzdělaný a uznávaný český psychiatr. Pořádá přednášky, kurzy 
apod. V současné době je ředitelem Národního ústavu duševního zdraví v Klecanech. Je jedním z pravidelných 
komentátorů Českého rozhlasu dvojky v pořadu „Jak to vidí …“ 
Na to, jak je pan Höschl vytížený, je obdivuhodné, že souhlasil s pozváním do Louňovic a věnoval nám svůj   
vzácný čas. Sál hotelu U sv. Huberta byl zaplněný do posledního místa a večer strávený ve společnosti pana      
Cyrila Höschla a Jirky Holoubka byl skvělý, naplněný vlídným humorem. 

Jako druhého hosta nám v pátek 21. června. 2019 Jiří Holoubek představil pana Michala Horáčka, vystudované-
ho antropologa, českého spisovatele, novináře, textaře a spoluzakladatele sázkové kanceláře Fortuna, mimo jiné 
také kandidáta na prezidenta ve volbách 2018, kde se v prvním kole umístil na 4. místě. 

Pan Michal Horáček nám zajímavě povyprávěl o své životní cestě, co ho vedlo ke studiu antropologie, proč     
kandidoval na prezidenta a o mnohém dalším. Nezapřel v sobě, že rozumí hudbě a uznale ocenil hudební vsuvky 
manželů Pelikánových.

BLÍZKÁ SETKÁNÍ JIŘÍHO HOLOUBKA 
V ROCE 2019
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Posledním hostem 
loňských „Blízkých 
setkání“ byl před 
Vánocemi profesi-
onální kuchař pan 
Roman Vaněk. 
Představil se nám  
v pátek 20. prosin-
ce 2019. 
Jeho profesní ži-
votní cesta je velmi 
zajímavá. Prozradil 
na sebe, že jeho pů-
vodní profese byla 
fotoreportér. Po lis-
topadu 1989 vyces-

toval do Brazílie, kde se zabýval nejprve vývozem bra-
zilské obuvi a později dovozem brazilských vín do ČR. 
Tam se začal zajímat o gastronomii, kterou provozuje 
dodnes. Absolvoval kurzy vaření, dodatečně si dopl-
nil vzdělání na SPŠ gastronomické a hotelové v Praze.       
V současnosti se věnuje psaní kuchařských knih, zalo-
žil Pražský kulinářský institut, moderuje, píše scénáře, 
spolupracuje s Českým rozhlasem. Jeho koníčkem je 
sbírání jídelních lístků a starých kuchařských knih. 
Kromě mnoha položených otázek jsme byli také zvě-
daví na recept na nejlepší bramborový salát. A pan 
Roman Vaněk nám odpověděl, že nejlepší bramboro-
vý salát dělá každá hospodyně, tedy i ten jeho salát je 
nejlepší.

Marie Boudová

V pátek 13. září 
2019 jsme měli 
opět příležitost se-
tkat se s význam-
ným hostem. 
Tentokrát nás při-
jela potěšit paní 
Hana Maciucho-
vá. Tato úžasná 
žena a vynikající 
herečka vyprávěla 
o svých začátcích, 
o působení v diva-
dlech, např. v di-
vadle Ungelt, kde 
poznala vynikají-

cí osobnosti naší divadelní scény, díky nimž se i z ní 
samé stala osobnost, kterou obdivujeme dlouhá léta. 
Do postavení herecké hvězdy ji katapultovala život-
ní role sebevědomé a temperamentní Anči v jediném 
hraném večerníčku Československé televize Krkonoš-
ské pohádky. Dozvěděli jsme se o jejím obdivu nejen 
k Jiřímu Adamírovi, ale k mnoha dalším kolegům,                                 
k profesorům na konzervatoři i o jejím pohledu na tzv. 
„moderní divadlo“, které mnohokrát přetváří klasická 
díla způsobem, který většině diváků zůstává nesro-
zumitelný. Opět se potvrdilo, že čím více člověk umí          
a zná, tím je skromnější a nadřazenost je mu cizí. Paní 
Maciuchová stále působí v divadle Na Vinohradech 
jako hostující herečka a již nehledá stálá angažmá. Po 
všech stránkách to byl vydařený večer.

SPOLEČENSKÁ RUBRIKA
SRDEČNĚ BLAHOPŘEJEME LOUŇOVICKÝM OBČANŮM OD 60 LET, KTEŘÍ 
V OBDOBÍ OD POSLEDNÍHO VYDÁNÍ ZPRAVODAJE OSLAVILI KULATINY, 

PŮLKULATINY A SAMOZŘEJMĚ TAKÉ ÚPLNĚ VŠEM OSLAVENCŮM NAD 80 LET:

ŘÍJEN 2019   
*    Vladislav Franěk, Marcela Králová, Michal Braverman, Alena Němečková

LISTOPAD 2019
*  Bohumír Fulín, Martin Šula, František Šinogl, Milada Kubrychtová

PROSINEC 2019
*   Zdeněk Berka, Miloš Hejl, Marta Adlerová, Pavel Šindelář, Milan Janošík, 
    Jiří Terš, Dagmar Bálková, Lenka Zahrádková, Josef Vosolsobě

LEDEN 2020
*   Jaroslav Daniel Doležal, Blanka Králíková, Otakar Deyl, Karel Rücker, 
    Josef Řehák

ÚNOR 2020
*   Stanislava Hencová, Jarmila Vobrová, Josef Kovařík, Magdaléna Bulínová,    
    Božena Čápová

BŘEZEN 2020
*   Hana Hrabcová, Miroslav Šinogl, Miroslava Hodová, Marie Dicková, Jana Lešlová
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ROZSVÍCENÍ VÁNOČNÍHO STROMU
V loňském roce připadl první advent symbolicky na 1. prosince. 
Poslední měsíc kalendářního roku jsme u nás v Louňovicích tradič-
ně zahájili rozsvěcením vánočního stromu, který je živou součástí 
našeho Kamenického skanzenu na Horní návsi. Zdobení stromu se 
již tradičně odehrávalo v mlze a za občasného mrholení, nicméně 
oproti roku předchozímu vše proběhlo hladce a bez komplikací. 
Při snímání vánočních ozdob a řetězů po Novém roce, nám naopak 
počasí přálo, a odzdobující tým si z plošiny užil krásné výhledy do 
okolí.
Přesto, že rozsvěcení stromu provázelo opravdu nevlídné počasí, 
dorazilo na toto milé setkání mnoho z vás. Paní místostarostka pro-
nesla pár vřelých slov, děti z naší školky zazpívaly vánoční koledy 
a společně jsme si tak navodili příjemnou předvánoční atmosféru.
   

Ilona Malinová

VÁNOČNÍ ZPĚVY V NOVÉM HÁVU
Zpívání vánočních koled pod Zvoničkou je tradicí již od roku 1995! Zdá se až neuvěřitelné, že za 24 let nebyla 
tato tradice ani jednou přerušena. V loňském roce jsme měli trochu na mále, ale nakonec vše dobře dopadlo.
Od prvopočátku, tedy po celých třiadvacet let, se o vánoční zpívání svědomitě a obětavě staral Ondřej Cutych      
s rodinou a přáteli. Jejich uskupení vynikalo nejen skvělými hudebními výkony, ale také hezkými dobovými kos-
týmy, čímž nám všem dokázali vždy navodit tu správnou vánoční atmosféru. Proto jsme byli velice zarmouceni, 
když nám na podzim pan Cutych oznámil, že z časových důvodů nemůže pro tentokrát pod Zvoničkou se svými 
přáteli vystoupit. Záměrně používáme slovní obrat „pro tentokrát“, protože věříme a doufáme, že se společně 
zase u našeho louňovického betléma shledáme.

Po prvotním šoku jsme rychle svolali krizový štáb 
pod vedením Ondřeje Holoubka, kterému se po-
dařilo sestavit zbrusu nové hudební těleso složené 
z místních dam všech věkových kategorií. Opět se 
ukázalo, že u nás v Louňovicích držíme při sobě 
a jsme pro každou „špatnost“. V průběhu pod-
zimu se konalo několik zkoušek v salonku U sv. 
Huberta, přičemž na každou se dostavilo více a 
více zpěvaček. Došlo ke krásnému propojení dam 
z „Rejbabu“ a holek „Mazlikářek“ pod taktovkou 
kapelníka Ondry Holoubka (basa) a za úžasného 
hudebního doprovodu pianisty Matěje Drse. 
Sbor nám ozvučili a nasvítili pánové Malák a     
Láznička, za což jim děkujeme, i když z řad zpěva-
ček se často ozývalo, že by bylo lépe, aby nebyly ani 
slyšet ani vidět… 
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V sobotu 21. prosince 2019 krátce uvedl vánoční zpívání pan starosta Josef Řehák, následován tradičním vystou-
pením Jiřího Pospíšila, jenž zazpíval jihlavskou koledu „Vzhůru, vzhůru pastuškové“, kterou převzal od svého 
tatínka, operetního zpěváka a hvězdy třicátých let Járy Pospíšila. Pak už se do prostoru pod Betlémem vtěsnalo 
všech 23 zpěvaček, aby spolu se všemi přítomnými Louňováky navodili tu pravou atmosféru Vánoc. Za zpěvu 
koled se popíjelo svařené víno, pojídaly se pečené kaštany a také se trochu klábosilo. Celkový dojem trochu 
kazilo jen deštivé počasí, které ke konci zpívánek přešlo v úplný liják, takže většině přítomných zbyly v rukách 
rozmočené kaštany a zpěvníky. Co naplat, snad se nám na příštích zpěvech počasí umoudří a třeba i spadne pár 
sněhových vloček.

Martina Malinová

VÁNOČNÍ KONCERT
V pátek dne 27. prosince 2019 se uskutečnil tradiční Vánoční 
koncert v mukařovském kostele. Tentokrát jsme si poslechli 
českou mši vánoční od Jana Jakuba Ryby v krásném podání 
příležitostného sboru řízeného panem Jaroslavem Provazní-
kem. Byl to krásný zážitek, který dovršil vánoční čas. O tom, 
že se koncert líbil, svědčil potlesk naprosto zaplněného kos-
tela na konci koncertu. Na dobrovolném vstupném bylo vy-
bráno navíc hezkých 12.281 Kč, které byly tradičně věnovány 
farnosti Říčany a měly by posloužit na drobné opravy právě 
mukařovského kostela.                                      Dana Kodejšová
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Již zhruba dvě desetiletí je tradicí, 
že sportovně založení Louňováci 
ani na Silvestra nezahálí a jdou na-
čerpat  síly na nadcházející oslavu 
příchodu nového roku do našich 
krásných lesů, kterými jsme  ze 
všech stran obklopeni. Pravda, ne-
jen lesy jsou tím hlavním lákadlem, 
ale tradiční silvestrovská procházka 
má i pravidelné občerstvovací za-
stávky, a tak se trasa plánuje vždy 
s ohledem na to, která restaurace 
v okolí má na Silvestra otevřeno. 
Procházka se každoročně těší ta-
kové oblibě, že kvůli ní vždy dorazí           
i tací, kteří na zimu utíkají do tep-
líček pražských bytů. Pravidelně se 
účastní také kamarádi z Vyžlovky, 

Kozojed i Mukařova. Letos byl sraz u vinotéky Pohodička, kde se nás sešlo ke dvaceti, a kde jsme zahájili sklen-
kou dobrého vína. Oběd nás čekal v Mukařově v restauraci U Kostela, odkud jsme posilněni guláškem nebo 
řízečkem zvolna lesem „po modré“ dorazili až na Vojkov. Cestou jsme posvačili v krásném lesním altánku trochu 
pečeného bůčku a připili si tradičně šampaňským. 

Do turistické knihy, kterou jsme zde objevili, jsme přidali zápis, a sice oblíbenou říkanku, která má za hlavní cíl 
poukázat na fakt, že Louňovice mají, jak všichni víme, ve znaku dravého ptáka Luňáka, od něhož pravděpodobně 
odvozují i svůj název. Vzhledem k tomu, že letošní procházka opravdu nebyla žádným obdivuhodným sportov-
ním výkonem, vynahradili jsme si to, alespoň někteří, dvouhodinovkou házení koulemi na třech bowlingových 
drahách na Vojkově. Koho celodenní občerstvování ani sport úplně nevyčerpal, ten vyčkal půlnoci ještě v některé 
z Louňovických hospůdek, a kdo v sobě už sílu nenašel, ten se po návratu autobusem již rozloučil a nový rok 
pozdravil možná až ráno. 
Tak zase na Silvestra přátelé!                                                                                                                       Ilona Malinová

SILVESTROVSKÁ PROCHÁZKA

V uplynulém období, od posledního vydaného čísla Louňovického zpravodaje 2/2019, proběhlo v naší obci 
několik kulturních akcí, o nichž se nepodařilo zajistit samostatný článek, nebo neproběhly i přes to, že byly           
naplánovány. Pokusím se proto o nich alespoň ve zkratce zmínit. 

- Koloběžkový závod, plánovaný na září se neuskutečnil, protože se nepodařilo nalézt shodu v kalendářích          
   organizátorů.
- Odznak všestrannosti proběhl 28. září i přes malou účast závodníků, přičemž se nedobrovolně přidaly i dvě 
   kolemjdoucí maminky s kočárkem, které nakonec prohlásily, že to bylo super odpoledne.  
- Turnaj v pétanque, naplánovaný na 28. října, se nekonal pro neúčast soutěžících.

KULTURNÍ AKCE OD DRUHÉ POLOVINY ROKU 2019 
Které byly, a které ne?
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POMÁHÁME OPUŠTĚNÝM PEJSKŮMPOMÁHÁME OPUŠTĚNÝM PEJSKŮM

- Drakiáda v listopadu neproběhla z časových důvodů.
- Lampionový průvod v podvečer 2. listopadu byl ovšem tradičně velmi úspěšný s velkou účastí nadšených dětí, 
   které důležitě nesly svoje rozsvícené lampióny po důvěrně známé trase z Horní návsi směrem ke hřbitovu, a se 
   zakončením na kruháčku v ulici K Horní návsi, kde byl pro ně připravený červený javor, nazdobený zapálenými 
   prskavkami a na závěr nádherný ohňostroj.  
- Mikulášská nadílka pro děti proběhla 7. prosince v sálu restaurace U sv. Huberta, přičemž jí předcházela          
   pohádka divadla Dipona s čertovskou tématikou. Zlý čert vypadal hrozivě, hodný anděl zachraňoval a Mikuláš    
   dával balíčky s dobrotami. Dětí bylo hodně, všechny byly šikovné a dokázaly přednést nějakou básničku nebo 
   i zazpívat. 

Další číslo Louňovického zpravo-
daje je plánováno na druhou po-
lovinu letošního roku. Kulturní 
akce v naší obci budou samozřejmě    
pokračovat v tradičních termínech. 
Všem doporučujeme sledovat vý-
věsky a webové stránky obce, abys-
te byli včas informováni a o žádnou 
z připravovaných akcí nepřišli. Na 
další straně vám přinášíme alespoň 
orientační seznam akcí, které nás 
společně v nadcházejícím roce če-
kají. Bývá tradicí, že se na většině 
louňovických akcí scházíme v hoj-
ném počtu, takže doufám, že tomu 
ani letos nebude jinak.

Marie Boudová

           ˇDETSKÝ MAŠKARNÍ PLES

Dne 26. října 2019 proběhla zatím poslední dobročinná sbírka pro Depozitum Beruška z Horních Chvatlin                     
u Zásmuk. Jedná se o malé, soukromé  depozitum pro týrané, hendikepované a nechtěné pejsky. Sbírku organi-
zuje několikrát do roka v Louňovicích paní Zlata Uzlová a dle jejích slov je tato akce stále úspěšnější.
Na letošní rok plánuje paní Zlata sbírku na začátek léta. Přesný termín je 
odvislý od možnosti zapůjčení dodávky a bude proto uveřejněn přes FB 
stránku „Louňovice a okolí“ a na webových stránkách obce. Co sbíráme?
• krmivo pro pejsky – granule, konzervy, pamlsky (sušené uši, šlachy …)  
       a dentální pamlsky
• různé chovatelské potřeby – hračky, malé postroje – kšíry, pelíšky... 
• antiparazitika – odčervovací tablety a obojky nebo spot-on proti               

blechám a klíšťatům 

Je 6. února 2020, když se ke mně dostává již několikátý 
dotaz, proč letos není dětské maškarní? 
Má odpověď = nevím!!! A pak říkám - tak si ho udělá-
me sami - Co?!
Namalovala jsem plakát a zašla za paní Becovou, abych 
zjistila, kdy je ochotná propůjčit sál atd. v hotelu U sv. 
Huberta. Díky vytíženosti sálu připadlo datum právě 
na sobotu 22. února a začalo se vše řešit. 
Nikdo nevěřil, že to za pár dní dáme. Bohužel několik 
DJ´s odmítlo, ale DJ Pačanda dorazil a provedl celou 
akci jak hlasem, tak hudbou. 

Děti si zaskákaly panáka a zaházely na strašáky. Za od-
měnu si mohly vybrat něco z tomboly. Pro nejmenší 
byl připraven koutek s hračkami. 
Na závěr maškarního plesu dostaly všechny děti         
balíček od sponzora, Policie ČR. Tímto děkuji celé své 
rodině - hlavně rodičům, kteří se ujali šatny a svým   
synům a jejich kamarádkám, kteří si za odměnu mohli 
vybrat tři písničky.
Pilotní akce se doufám líbila, přičemž pro příští rok 
bude vše vylepšené, neb přípravy řešíme již dnes. 

Zuzka Bydžovská (Wendlová) 
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PLÁNOVANÉ AKCE NA ROK 2020
Maškarní zábava 14. 3.  restaurace U Henců  Mazlici

Divadlo po děti  22. 3.  hotel U sv. Huberta  Dipona

Ukliďmě svět  duben  Louňovice   Kolektivní akce

Blízká setkání J.H. 3. 4.  hotel U sv. Huberta  Jiří Holoubek
Aleš Háma - herec, moderátor a muzikant

Stavění Májky  30. 4.  hřiště TJ Slavia   Mazlici

Pálení čarodějnic 30. 4.  hřiště TJ Slavia   Mazlici

CEEKL   15. 5.  pod Zvoničkou   Ivan Petružela

Den dětí  červen  hřiště TJ Slavia   Dana Kodejšová

Beseda s pamětníky  6. 6.  restaurace U Henců  Josef Řehák

Sbírka na   červen  bude upřesněno   Zlata Uzlová
opuštěné pejsky

Blízká setkání J.H. červen  hotel U sv. Huberta  Jiří Holoubek
účast přislíbil prof. MUDr. Jan Pirk, DrSc. - Přednosta kardiocentra IKEM

Maškarní zábava léto  restaurace U Henců  Mazlici

Fáborkový pochod září/říjen Voděradské bučiny  Mazlici

Odznak všestrannosti  19. 9.  víceúčelové hřiště Louňovičky manželé Petruželovi

Běh V. bučinami 26. 9.  Voděradské bučiny  Bohumil Paleček

Blízká setkání J.H. září  hotel U sv. Huberta  Jiří Holoubek
účast přislíbila Ing. Dana Drábová, Ph.D., dr. h. c. mult. - předsedkyně Státního úřadu pro jadernou bezpečnost

Lampionový průvod 31. 10.  Horní náves    Dana Kodejšová

Mikulášská nadílka prosinec hotel U sv. Huberta  Zuzana Bydžovská

Rozsvícení vánočního  29. 11.  Horní náves   Josef Řehák
stromu  

Blízká setkání J.H. prosinec hotel U sv. Huberta  Jiří Holoubek

Pony Express Country prosinec hotel U sv. Huberta  Jelena Becová

Vánoční zpívání 19. 12.  Horní náves   obec Louňovice

Vánoční koncert prosinec mukařovský kostel  Josef Řehák

Termíny akcí budou s předstihem uveřejňovány na webových stránkách obce a vývěskách. Těm, kdo 
jsou přihlášeni k odběru aktualit, chodí veškeré informace online přímo z obecního úřadu.
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Zjistila jsem, že jsi vystudoval Střední uměleckoprůmy-
slovou školu v Praze 3, obor výstavnictví, což se trošku 
míjí s tvým současným zaměřením na výrobu kytar?
Ano. Mám k tomu jednoduché vysvětlení. Vedle ky-
tary mě velice lákala hra na banjo, jenže v době po 
mých studiích šlo těžko koupit. Protože mě od mala 
baví něco kutit, vyrábět, tvořit, tak jsem se rozhodl si 
jej sám vyrobit. A tak jsem šel do učení k Rostislavu 
Čapkovi. V jeho dílně na výrobu světoznámých man-
dolín a banj na Smíchově jsem pracoval 7 let a vyrobil 
jsem si svoje první banjo. Potom jsem se osamostatnil.

Začal jsi vyrábět kytary?
Zaměřil jsem se na výrobu rezofonických kytar – dob-
ra, pak se přidaly kytary, mandolíny a banja. Každý kus 
je naprostý originál podle přání zákazníka, dávám si 
záležet na vzhledu nástroje, ale především, aby co nej-
lépe fungoval, měl širokou dynamickou škálu a dobře 
se ovládal.
Pověz nám, kdo třeba hraje na nějaký tvůj nástroj?
S kytarou ode mne vyrobenou hraje samozřejmě můj 
bratr Jiří nebo Tomáš Klus, Marek Eben, Robert Křes-
ťan a také hudebníci různých skupin - Druhá tráva, Di-
vokej Bill a další.
Vyrábíš hudební nástroje značky Holoubek. Máš 
také zákazníky v zahraničí?
Něco šlo do Ameriky, něco i do okolních států v Ev-
ropě. Více než dvacet let se pohybuju na bluegrassové 
scéně.

Ondřej Holoubek je Louňovický rodák a náš spoluobčan. Známe ho jako bývalého zastu-
pitele obce v obdobích 1997 - 1998 & 2010 – 2018. V Louňovicích se představil také jako 
člen hudební skupiny „Hanuš a HDP“. Za hranicemi naší obce je ale velmi dobře znám 
jako přední výrobce kytar. Na kytaru pocházející z jeho louňovické dílny hrají takové 
legendy jako Rudolf Křesťan, Tomáš Klus nebo Marek Eben! Česká televize o Ondřejovi 
natočila příspěvek do pořadu Gejzír, který odvysílala 30. 3. 2017.

Co tě, Ondro, přivedlo k muzice?
Co pamatuji, tak se v Louňovicích hraje country v hospodě nebo u táboráků, můj 
táta vždycky rád poslouchal tuto hudbu, bral mě s sebou na různé festivaly, a tak jsem 
přirozeně chtěl umět brnkat také. Asi to máme v rodině, protože můj bratr Jiří hraje s 
kytarou ve skupině Spirituál kvintet a druhý bratr Štěpán taky pěkně hraje.

V Louňovicích ses představil jak člen bluegrassové 
skupiny „Hanuš a HDP“. Seznam nás s ní.
Jsme parta skvělých kamarádů, vystupujeme zřídka, 
ale hlavně z radosti. Šéfem a autorem textů je Hanuš 
Velebný, který má nutkavou potřebu skládat a posílat 
je do světa. Pojetí naší hudby je svobodné, žánr se ne-
řeší, předloha neexistuje. Texty jsou vtipné a originální. 
Hrajeme na kytaru, ukulele, basu a cajun. 
Ještě se zeptám, jak vzpomínáš na svoje působení       
v obecním zastupitelstvu?
Poznal jsem, že není jednoduché prosadit svoje názory 
a představy. Příkladem je projednávání nového územ-
ního plánu, kde jsem marně poukazoval na umožnění 
zastavěnosti v centru obce, mrzí mě malá informova-
nost občanů o projednávaných tématech a nesrozumi-
telnost zápisů z jednání zastupitelů. Na druhou stranu 
musím ocenit, že služby občanům fungují bezvadně a 
obec je upravená.  
Půjčil jsi mi anglicky psanou knihu „Czech Blue-
grass“ od Lee Bidgooda. Znáš osobně autora?
Lee Bidgood je Američan a svoje studia na americké 
univerzitě zakončil diplomovou prací na téma blue-
grass v Evropě. V průběhu studií se třikrát dostal na 
studijní pobyt v České republice, kdy jsme se spřátelili. 
Je to už pár let zpátky. Lee Bidgood je dnes známým 
hudebním odborníkem, přednáší na univerzitách, píše 
odborné knihy. Do Čech se rád vrací a dodnes jsme 
dobrými kamarády.   
Ve zmíněné publikaci je na jedné stránce mapa Evropy 
a České republiky, kterou mám potřebu našim čtená-
řům ukázat. A proč? Inu, Louňovice jsou světoznámé. 

Děkuji za rozhovor a přeji mnoho dalších úspěchů ve 
tvém životě.                                               Marie Boudová

ROZHOVOR S ONDŘEJEM HOLOUBKEM



28

MATEŘSKÁ ŠKOLA LOUŇOVICEMATEŘSKÁ ŠKOLA LOUŇOVICE
první pololetí školního roku 2019/2020první pololetí školního roku 2019/2020

Nový školní rok jsme v září 2019 zahájili s jedenácti novými dětmi. Přijali jsme všechny děti s trvalým pobytem   
v Louňovicích, které do naší MŠ při loňském zápise rodiče přihlásili.  S radostí se i ti nejmenší brzy začali zapo-
jovat do činností. 

V podzimním programu ,,Bramboriáda“ si v Rybičkách povídali o bramborách -  ohýnek si zhotovili jenom jako, 
ale vařené brambory si oloupaly a snědly doopravdy.  

MATEŘSKÁ ŠKOLA LOUŇOVICE HLEDÁ PANÍ NA ÚKLID
MŠ v Louňovicích přijme paní na úklid na zkrácený pracovní úvazek. Pracovní doba by byla od      

pondělí do pátku vždy od 15,00 do 17,00. Pracovní náplň: utírání prachu, vytírání podlahy...  
Nástup možný od 1. dubna 2020. 

Bližší informace vám poskytne ředitelka MŠ na telefonním čísle 777 886 682.
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U příležitosti Dne zvířat si pro děti               
z obou tříd připravila maminka Lucie 
Šimečková povídání o loveckém pej-
skovi. Přišla k nám na zahradu se svým 
čtyřnohým kamarádem Arnoštem, kte-
rý nám předvedl své umění při hledání 
kořisti. Děkujeme za poutavý a přínosný 
program a těšíme se na jarní Pokračová-
ní.
Ve třídě Želviček probíhá od začát-
ku školního roku každý měsíc v rámci      
polytechnického vzdělávání    
,,Malá technická univerzita“. 
Již v prvních lekcích se z dětí stali            
architekti a inženýři, kteří stavěli budo-
vy podle plánků půdorysů domů, učili 
se stavět most, který mohli přejít, aniž 
by se rozbil, stavěli věže typu rozhledny 
na Ještědu… To vše z kostek Lega, které 
si musí vždy podle plánku dopředu spo-
čítat.    
Předmatematické představy si děti ze Želviček osvojují i v dalším dlouhodobém projektu ,,Finanční gramot-
nost – není koruna jako koruna“. Pod vedením lektorky paní Ivany Dubské se pomocí her a tvořivých aktivit 
seznamují se světem financí, procvičují logické myšlení a vytvářejí základy pro práci s informacemi.  Program se 
realizuje pod záštitou MAP ORP Říčany.

Žádosti o přijetí a  dodatek k žádosti pro vyjádření lékaře k zápisu dětí do MŠ Louňovice pro školní rok 2020/2021 
si rodiče mohou vyzvednout v budově mateřské školy ve středu 15. dubna od 7,30 do 16,00 hodin. Zápis do MŠ 
Louňovice pro školní rok 2020/2021 se bude konat ve čtvrtek 14. května od 13,00 do 16,00 hodin. 

Bohumila Nováková, ředitelka MŠ
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Naši druhou nejmladší fotbalistickou kategorii navštěvuje aktuálně 16 pravidelně chodících dětí. Třináct z nich 
věkově opravdu patří do této kategorie, přičemž zbývající tři děti spadají svým věkem do nejmladší kategorie 
„Babyfood“, ale díky své šikovnosti již trénují s Mladší přípravkou.

Aktuální zastoupení je 15 chlapců a jedna dívka, přičemž ročník 2011 čítá 3 děti, ročník 2012 čítá 10 dětí a ročník 
2013 čítá 3 děti.
Díky tomuto věkovému rozvrstvení se snažíme všechny naše tréninky koncipovat tak, abychom zapojili všechny 
tyto děti a nikdo se nenudil.
S našimi dětmi se pravidelně účastníme fotbalových turnajů. Jen pro současnou zimní sezónu 2019/2020 máme 
naplánováno celkem 9 halových turnajů! Jejich pře-
hled a stejně tak i podrobnější dění v naší nejmladší 
věkové kategorii můžete pravidelně sledovat na na-
šich webových stránkách  www.slavialounovice.com/
mp-mladsi-pripravka, kde přinášíme pravidelně ak-
tuální informace.

Pokud byste chtěli rozšířit naše řady a vyzkoušet si, 
jaká jsme prima parta, tak se určitě na naše stánky 
podívejte. Dočtete se tam mimo jiné i to, kam za 
námi můžete přijít a nějaký ten trénink si s námi vy-
zkoušet. A pokud se vám s námi bude líbit, můžete se 
stát jedním z nás… 
Těšíme se na vás.

Za Slavii Louňovice Tomáš Prosr

 SLAVIA LOUŇOVICE  

Aktuální činnost kategorie „Mladší prípravky“    ˇ
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ROZPIS ZÁPASŮ OKRESNÍ PŘEBOR
3. B  třídA MUŽI

Přijďte nás podpořit na zápasy v následujících termínech:

Neděle 22. 3. od 15:00 Slavia Louňovice - SK Strančice 

Sobota 28. 3. od 15:00 Sokol Ondřejov - Slavia Louňovice 

Neděle 5. 4. od 15:30 Slavia Louňovice - SK Všestary 

Sobota 11. 4. od 15:30 Sokol Pacov - Slavia Louňovice 

Neděle 19. 4. od 16:00 Slavia Louňovice - Meteor Stříbrná Skalice 

Sobota 25. 4. od 16:00 FK RADOŠOVICE - Slavia Louňovice 

Neděle 3. 5. od 16:30 Slavia Louňovice - SK Kostelec n. Č. l. 

Sobota 9. 5. od 16:30 Meteor Březí - Slavia Louňovice 

Neděle 17. 5. od 17:00 Slavia Louňovice - Sokol Svojetice 

Neděle 31. 5. od 17:00 TJ Mnichovice B - Slavia Louňovice 

Neděle 7. 6. od 17:00 Slavia Louňovice - Sokol Mukařov 

Neděle 14. 6. od 17:00 Sokol Babice - Slavia Louňovice 

A TÝM
V létě jsme pokračovali v nastoleném trendu, kterého jsme se drželi už z jara. O prázdninách dostali chlapci 
dlouhé volno a začalo se trénovat až tři týdny před začátkem soutěže. Přátelské zápasy jsme zvládli v naprosté 
pohodě a všichni očekávali, že v prvním mistrovském zápase půjde vše samo! Bohužel hned první mistrovský 
zápas byla naprostá tragédie, všude jsme byli druzí, souhra vázla a dokonce se objevovaly prvky lajdáctví! Vše 
jsme si vyříkali a od druhého zápasu už vše bylo tak, jak má, takže momentálně je z toho druhé místo v tabulce 
se ztrátou tří bodů na prvního.

Máme suverénní obranu, která obdržela nejméně gólů v celé soutěži.  Ve 12 zápasech jsme inkasovali 15 gólů        
a zároveň jsme druhým nejlépe střílejícím týmem, když jsme ve 12 utkáních nastříleli 35 gólů.
Zimní příprava začala 26. ledna letošního roku. Kluci polykali opravdu velké (na)dávky na našich kopcích, mohli 
jste nás zahlédnout jak na Zvoničce, tak na Horáku, přičemž poté následovala vždy herní část za hřištěm. Kluci 
chodí v hojném počtu a myslím, že je to i baví. Parta, která se tu utvořila už za Martina Lískovce, je velmi nakaž-
livá. Před soutěží odehrajeme dva přátelské zápasy a 22. března 2020 od 15,00 hodin se těšíme na Vaši podporu 
v hledišti, kdy hostíme tým Stránčic, kterým máme co vracet. Slíbil jsem, že dám příležitost mladým, ale bohu-
žel mne čekalo velké vystřízlivění. Neskutečné lajdáctví, neomluvené zápasy …atd. Jednoduše je jim to jedno, 
přitom stačí napsat pouze SMS …nestíhám, nemůžu. Někdy SMS přijde, ale bohužel 30 minut před zápasem, 
když už    s tím nic neudělám. PROTO SE PTÁM?  Je tím, že jsem mladý, automaticky dáno, že budu hrát?  Hoši             
z dorostu musí víc zabrat, takhle se o místo nebojuje. 

Tímto bych chtěl poděkovat naší legendě Hardymu Wahyu za příkladné chování, ze kterého by si měli vzít naši 
dorostenci příklad. Tady je vidět, jak kdo tím naším fotbalem žije. Na závěr bych chtěl slíbit, že se nadále budeme 
prezentovat útočným fotbalem, který Vás fanoušky bude bavit. Zároveň Vás chci ubezpečit, že si půjdeme za 
prvním místem, v tom budeme potřebovat i podporu našich fanoušků, protože společně to dáme. 

Trenér – Jiří Holub / Petr Toman
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MORAVAN LOUŇOVICE
ODDÍL ORIENTAČNÍHO BĚHU JIŽ TŘÍLETÝ

                          
  Na jaře 2020 slaví oddíl orientačního běhu Moravan Louňovice již tři roky své existence. 

Díky  Zpravodaji  jsme v minulých číslech přinesli  reportáže z některých našich aktivit 
         s  dětmi. Nyní je vhodná příležitost se ohlédnout za minulým podzimem, letošní  zimou 
a představit několik plánů na letošní jaro. Podzimní sezóna začala jako již tradičně začátkem září a také s několi-
ka novými dětskými posilami. Oddíl má v tuto chvíli 36 dětských členů a velmi si vážíme toho, že zájem o pohyb 
v lese, běhání a trochu přemýšlení nad mapou, je stabilní a průběžně roste. Od září jsme také díky Lucce Bartůň-
kové a Karolíně Šunkové přidali pondělní běžecké tréninky pro zájemce z řad oddílu. Úterní tréninky zůstaly 
jako tradičně rozděleny podle výkonnostních skupin na mapových základech kolem naší vesnice.               
             

                            
                                         

Pilně se účastníme všech závodů nejen v okolí a ve 
Středočeském kraji, ale zařadili jsme i vícedenní pod-
niky na Moravě. Do budoucna chceme větší a zkuše-
nější děti připravovat a podporovat i na těchto závo-
dech. Sportovním i společenským vrcholem minulého 
podzimu byl Oddílový přebor pro všechny děti na 
začátku listopadu. Pro tento účel jsme měli pronaja-
té ubytování ve sportovním areálu v Řásné nedaleko 
Telče. Tímto bychom chtěli poděkovat Obecnímu úřa-
du Louňovice, který nás podpořil částkou, která nám 
plně uhradila náklady za ubytování. Tři dny v lesích 
u Telče zahrnovaly etapové závody Nováčkovský kufr, 
Malá Mistrovská a Velká Mistrovská, které měly také 
své vítěze, lépe řečeno vítězky: Bětku Břízkovou, Sáru 
Šunkovou a Bertu Šunkovou. I přes lehkou nepřízeň 
počasí jsme odjížděli nadšení.
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Pro zimní období a po zjištění, že se do malé tělocvičny 
v Tehově už opravdu nevejdeme, se nám podařilo zajis-
tit pronájem nafukovací haly v Mukařově. Získali jsme 
tak ohromný cvičební prostor, který je také vytápěný 
a je vybavený kvalitním povrchem. Díky tomu jsme 
mohli vylepšit i zimní přípravu. Děti kromě atletiky 
hrají také různé hry s tématikou orientačního běhu       
a učí se mapové základy.

Na jarní sezónu opět připravujeme děti na závody           
a po loňském velmi úspěšném soustředění v Herlíkovi-
cích i letos plánujeme několik dní v zajímavém terénu.  
Pro letošní rok se nám podařilo zajistit z MŠMT grant 
díky dotační výzvě Můj klub, na kterou jsme připravili 
a obhájili projekt. Letos také chceme uspořádat jedny 
závody pro širokou veřejnost, abychom krásu orien-
tačního běhu umožnili ochutnat všem, kdo si to bu-
dou chtít zkusit. Vše samozřejmě vyhlásíme na našich 
webových stránkách www.moravan.sk, kde i průběžně 
zveřejňujeme výsledky, fotky a ostatní informace o naší 
činnosti.

Závěrem nám dovolte poděkovat všem příznivcům, rodičům, podporovatelům a dobrovolníkům, kteří nám     
pomáhají nejen s úterními tréninky. Velmi si této podpory vážíme a těšíme se na další sezóny oddílu orientační-
ho běhu Moravan Louňovice se všemi dětmi.

Jan Šunka, David Kolář, Viktor Machek
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Ohlédnutí za louňovickou letní divadelní aktivitou 2019
Nejde začít jinak nežli glosou ze hry Rozmarného léto „ tento způsob léta zdá se mi poněkud nešťastným“…

Asi tak bych začal hodnocení průběhu již sedmého ročníku louňovické letní divadelní aktivity.

Ve skladbě programu se v prvé řadě vycházelo od možností oslovených souborů tak, aby se utvořil rámcově uce-
lený jednotný celek. Dramaturgická skladba třinácti představení zahrnovala široký a rozmanitý výběr. Na letní 
scéně se vystřídaly jak komedie, tak klasika, opereta či pohádky pro děti.

Hrálo se i mimo letní scénu. Herci z DS Horní Počernice odehráli svého Radúze a Mahulenu v plenéru a umocni-
li krásný Zeyerův příběh využitím hraní v přírodě tak, jak jsou zvyklí ze svého Přírodního divadla v Počernicích.
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Herci ze souboru Klicpera - Chlumec nad Cidlinou    
patří k těm, co se k nám do Louňovic pravidelně a rádi 
vrací. Při jejich hudební pohádce Divotvorný hrnec 
zůstali diváci na svých místech i přes nepřízeň poča-
sí  a spolu s herci si pobrukovali známé písničky až do 
konce představení. 

Nováček ročníku 2019, divadlo Náplavka z Lysé nad 
Labem, zakončil letní hraní U Henců anglickou kome-
dií ze současnosti Poupata odkvétají v máji. Od hravé-
ho textu se spoustou divadelních nápadů a hudebních 
čísel se nikdo z diváků nenechal odradit ani deštěm, 
který premiéru DS Náplavka v Louňovicích provázel.

I přes častou nepřízeň počasí se všechna představení 

dohrála do konce díky statečnosti diváků, kteří chodili 
vybaveni deštníky, pláštěnkami či teplým oblečením. 
V celkovém součtu se letních divadelních aktivit 2019 
zúčastnilo 410 diváků! Přízeň těch nejvěrnějších jsme 
se rozhodli ocenit cenou Věrného diváka. Keramiku 
s logem roku 2019 si odnesli Hanka Matysová, Milan 
Koutník a Blanka Králíková.

Dětem jsme nabídli mimo klasických pohádek, také 
představení z dílen profesionálních herců. Nápad    
usadit děti v deštivém počasí na jeviště přinesl mimo 
to, že děti nemokly, také jejich přímý kontakt s hrají-
cím hercem a loutkou. Ozdobou letošního ročníku byl 
pro děti muzikál Pták Ohnivák a liška Ryška, který do 
Louňovic přivezla ZUŠ z Velkých Popovic. 

Děkujeme vám a doufáme, že se 
v hojném počtu setkáme na již 
osmém, určitě slunném ročníku 
divadelních aktivit v Louňovi-
cích.

V současné době chystá náš diva-
delní spolek Dipona novou hru 
ze žánru krimikomedie součas-
né autorky Ivety Svobodové „Pár 
dní na zkoušku“, a také jsme byli 
vybráni na Divadelní podzim    
Jiřího Šatopleta v Říčanech.
    

Za DS Dipona Josef Pšenička
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Žijeme a pracujeme v těsné blízkosti Prahy, a tak máme pocit, že ji dobře známe. Netápeme, kde leží která čtvrť 
či kam nás sveze jaká tramvaj. Přesto stačí, když se v centru města na chvíli zastavíte a důkladněji si prohlédnete 
domy, u kterých stojíte, nebo se rozhlédnete z některého z mnohých pražských kopců. Doteď jste si nevšimli do-
movního znamení či zvláštního tvaru oken 
domu, kolem kterého jste prošli už stokrát? 
Překvapil vás známý pohled z vyhlídky na 
Hradčanském náměstí, protože jste si nikdy 
neuvědomili, kolik je v Praze zelených ostro-
vů?

Prozkoumávat Prahu můžete na vlastní pěst 
– sedněte do první tramvaje, která přijede      
k refýži a po patnácti dvaceti minutách z ní 
vystupte. Znáte to tu? Ne? Projděte se k další 
zastávce a cestou se dobře rozhlížejte. Všimli 
jste si mozaiky na tom nárožním domě vle-
vo? Jede vám další tramvaj, naskočte si.

Nestačí vám se jen rozhlížet, ale chcete se       
o viděném dozvědět i nějaké informace? 

ZPRÁVY Z NAŠÍ KNIHOVNY
V září se děti usadily do školních lavic a jen co se 
rozkoukaly, hned tu byly první úkoly, čtenářské deníky. 
Těší mě, že se děti snaží číst a pro knihy si do knihov-
ny chodí. Někdy se mi podaří vyhovět všem, jindy jen 
jednomu. Záleží, o jakou knihu se jedná a kolik výtisků 
té knihy mám v knihovně.
Po Vánocích někteří čtenáři přijdou s omluvou, že si 
teď nic nepůjčí, protože našli knihy pod stromečkem. 
Popřeji jim hezké čtení a až vše přečtou, budu se zas 
těšit na jejich pravidelné návštěvy. 
Krátce po novém roce bych vám ráda shrnula ten uply-
nulý. V roce 2019 registrační poplatek zaplatilo 103 
čtenářů, z toho 31 dětí do 15 let.
Knihovnu navštívilo 1010 čtenářů, z toho 16 lidí vyu-
žilo počítač pro studia. Vypůjčilo se celkem 3254 knih. 
Rozdělení podle žánru je následující: 
Krásná literatura pro dospělé 2217, naučná literatura 
pro dospělé 128, krásná literatura pro děti 742, naučná 
literatura pro děti 64, periodika (stará čísla) 29, zvuko-
vý dokument (audioknihy z Benešova) 74.
Děkuji všem čtenářům za knižní dary a úřadu za pení-
ze na nákup nových knih. Do knižního fondu přibylo 
celkem 148 knih.

Holden vkročí dovnitř, ovšem ještě se rychle ohlédne přes 
rameno a v tom okamžiku se naše oči setkají. Ty jeho 
jsou temný oceán, ve kterém se odrážejí všechny emoce, 
jež teď Holden cítí. Je v nich i něco, čím si nejsem tak 

úplně jistá, něco, co nemůžu rozluštit. 
A pak mi to dojde. Je to úleva. Jeho oči se zbavily vzteku 
a hrůzy z dnešního rána a nahradila je úleva. Konečně 
se rozhodl postavit svému největšímu strachu. Konečně 
se zbaví nesnesitelného břemena, které ho tížilo po celý 
uplynulý rok. 
Opuchlýma očima se podívá na Willa a potom i na Jade-
na. A ti dva se poprvé po roce podívají jeden na druhé-
ho stejným způsobem. Vidí jeden druhého a vidí i lítost, 
kterou oba cítí. Ta chvíle trvá celou věčnost. Oba mladí 
muži se dívají tomu druhému do očí, jako by se pozoro-
vali v zrcadle. Potom Holden, s očima dosud upřenýma 
na Jadena, kývne. Jaden pomalu, ale jistě odpoví. Holden 
vydechne, skloní hlavu k podlaze a vstoupí do kanceláře. 
Strýc Matt, který jde za ním, za oběma zavře dveře.

(Estelle Maskame – Padnout a vstát)

Děkuji Obecnímu úřadu za pomoc v době, kdy nestí-
hám, jsem na dovolené, nebo nemocná. Místo, aby    
vyvěsili cedulku „zavřeno“, jdou místo mě půjčovat 
knihy a věnovat se zvídavým čtenářům. 
Všem přeji, aby si v dnešní uspěchané době našli ten 
správný čas na rodinu a přátele. Společně si poseděli 
po obědě u čaje či kávy, popovídali si, zahráli si karty 
nebo deskové hry. 

Na vaše vyprávění a návštěvu se těší knihovnice 
Marie Danielová

Tramvají po Praze - náměstí Republiky

KAM NA VÝLETKAM NA VÝLET
NEZNÁMÁ ZNÁMÁ PRAHANEZNÁMÁ ZNÁMÁ PRAHA
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Běžte na vycházku po městě       
s průvodcem! 

Průvodcovské služby nabízejí 
různé instituce i cestovní kance-
láře, například městská organi-
zace Prague City Tourism (dříve 
Pražská informační služba), kte-
rá pořádá vlastivědné vycházky 
pro dospělé i pro děti. Ceny se 
pohybují obvykle od 80 do 250 
Kč. Můžete se s nimi vydat nejen 
do pražských ulic, ale třeba také 
do staré čistírny odpadních vod 
v Bubenči nebo do Národního či 
Stavovského divadla.

Novou krev do pražského prů-
vodcování vnesl před několika 
lety projekt Praha neznámá. 
Jeho autor Petr Ryska je nadše-
ný pražský patriot, který o svém 
rodném městě ví téměř vše, co je 
možné dohledat. Nepopíše vám 
ale postavy apoštolů na orloji. 
Ne snad že by o nich nic nevěděl, 
jen vám bude chtít ukázat „Mat-
ku měst“ z docela jiného pohledu 
– provede vás vilovými čtvrtěmi 
i dělnickými koloniemi, ukáže 
vám prvorepublikové obchodní 
domy i továrny, vezme vás mezi 
pražskou smetánku i po stopách 
josefovských nevěstinců. Všech-
ny vycházky nevede jen sám, ale 
vybudoval si tým podobně nad-
šených průvodů. Obvyklá cena 
je 200 Kč za 1,5-2 hodiny trva-
jící zážitek. Za speciality typu 
prohlídky hotelu International si 
sice připlatíte, ale odměnou vám 

budou nejen poznatky o historii a technickém vybavením tohoto luxusního socrealistického hotelu, ale také 
úchvatný a zcela netypický výhled na Prahu.

Pokud vás neznámé části Prahy zajímají, ale nechcete se kvůli nim toulat po všech jejích zákoutích, otevřete si 
webové stránky Prahy neznámé. Ty totiž vznikly v roce 2013 jako blog, kam Petr Ryska postupně vkládá fotogra-
fie a nově zjištěné informace o pražských čtvrtích, kterých je celkem 112, takže zkompletovat všechny mu bude 
ještě nějakou dobu trvat. Své poznatky vydává také knižně, čtvrté pokračování vyšlo loni na podzim.

Při poznávání Prahy se nemusíte omezovat jen na předem vypsané vycházky, ale zaplatit si můžete i privátní pro-
hlídku. Jste-li dostatečně nadšení a chcete-li se dozvědět co nejvíc informací, peněz za osobního průvodce jistě 
nebudete litovat. Nebo pozvěte své přátele a udělejte si příjemný soukromý poznávací výlet. Praha neznámá vám 
zajistí třeba i vyjížďku historickou tramvají s poutavým průvodcovským vyprávěním.

www.prahaneznama.cz
www.praguecitytourism.cz

Kateřina Míková

Tramvají po Praze - pohled ze Štefánikova mostu

Vycházka po hradčanských baštách - Písecká brána



40

I. Pánové z Říčan

I.-1. Předkové – pánové z Říčan na Říčanech
Prapředkem rodu byl Petr ze Všechrom. Je na něj v letech 1237 a 1240 
odkazováno při zmínkách o jeho synovi, přičemž není jisté, zda byl 
tehdy ještě naživu. Jádro jeho životních aktivit tedy patří spíše první 
třetině století. Mohl být jedním z řadových družiníků krále Přemysla 
Otakara I., vyloučit nelze ani funkci ve správním aparátu. S jistotou      
s ním můžeme spojovat vlastnictví vsi Všechromy. 
Tamnímu osídlení, kterým procházela důležitá stezka z Prahy do Lin-
ce (s odbočkou na Sázavský klášter), od druhé poloviny 12. století dominovala románská rotunda sv. Václava        
v sousedních Jažlovicích, před polovinou 13. století rozšířená o pozdně románskou loď. Nelze vyloučit, že za 
touto stavební aktivitou stáli právě příslušníci rodu.

V roce 1237 se v okruhu krále Václava I. poprvé objevuje Petrův syn Ondřej ze Všechrom, krátce po něm jeho 
bratři Diviš a o něco později i Slávek ze Všechrom. Ve svědečných řadách panovníkových listin, vydávaných na 
cestách po království, se tito členové dvora sice objevují spíše ojediněle, ale zato stabilně po celé období Václa-
vovy vlády (1230-53). Osobní vztah ke králi si udržovali přes jeho známou inklinaci k tvořící se vyšší šlechtě. 
Jako mylné se ukazuje tradované účastenství bratří v tzv. odboji kralevice Přemysla (1248-49). Nástup Přemysla 
Otakara II. na trůn v říjnu 1253 znamenal změny v personálním obsazení zemských úřadů. Pro Ondřeje to byl 
počátek kariéry – získal hodnost králova jídlonoše - stolníka. Král „Ondráčkovy“ (jak jej v některých listinách 
oslovoval) schopnosti vysoce hodnotil a když roku 1260 zemřel nejvyšší komorník Bavor ze Strakonic, nahradil 
jej Ondřejem. Ten se tak stal nejvyšším zemským úředníkem, „druhým po králi“, kterého zastupoval v soudních 
záležitostech, měl blízko k jeho financím, ale zasahoval i do politických rozhodnutí. Spíše mýtem je jeho údajná 
řeč zaznamenaná kronikářem Dalimilem, ve které jménem české šlechty králi vymlouvá přijetí císařské koruny 
(1271). Úřad zastával až do roku 1277, kdy byl na jaře zmíněn naposledy. Spíše než politický pád byl asi příčinou 
jeho odchodu pokročilý věk či úmrtí. 

Ondřej vzhledem ke své exponované úloze sídlil na Pražském hradě, kde vlastnil dům, žil tedy v bezprostředním 
kontaktu s panovníkem. Obklopoval se nejen služebníky, ale i okruhem šlechticů. Vztah k Pražskému hradu se 
odráží i v angažování mezi desítkou místopurkrabích z poslední dekády Přemyslovy vlády. Nalézáme mezi nimi 
jeho příbuzné Oldřicha z Křivsoudova, Ondřeje z Říčan, snad Rapotu (podobné erbovní znamení), z šlechtic-
kého okruhu Zdislava a Oldřicha z Kolovrat a Průhonic či Domaslava ze Škvorce. Ten jej ostatně roku 1278 
nahradil na postě nejvyššího komorníka. Roku 1260 povýšil i Diviš ze Všechrom, který bratra vystřídal v úřadě 
jídlonoše, v němž se objevoval do roku 1273 (jeho nástupce Hynek Berka z Dubé poprvé roku 1276). Naopak      
o Slavkovi již v této době není zmínek. Na dochovaných Ondřejových pečetích se roku 1266 objevuje rodový 
znak – leknový trojlist (heraldicky stříbrný v červeném poli).

Do závěru vlády Přemysla Otakara II. je pokládána výstavba hradu v Říčanech, jehož zbytky dodnes svědčí            
o jeho reprezentativní podobě a náročnějších architektonických detailech (prostory 2. patra paláce s krbem). 
Za stavebníka je sice tradičně považován Ondřej, vyloučit ovšem nelze roli jeho bratra Diviše. Spolu s hradem 
vzniká městečko Říčany s kostelem sv. Petra a Pavla. O majetkovém zázemí rodu bohužel nevíme mnoho, dle 
pozdějších zpráv se pravděpodobně ne kompaktní doména rozkládala mezi Říčany, Tehovem, Kunicemi a Kříž-
kovým Kostelcem – celkem kolem desítky vsí. Částí šlo o otcovu výsluhu, částí snad i o vlastní lokace spoře 
osídlené krajiny.

LOUŇOVICKÉ VRCHNOSTI I.
Kořeny Louňovic sahají hluboko do 13. století a zpočátku jsou spojeny 
se zeměpanskou doménou na Černokostelecku. Po jejím rozpadu po-
čátkem 14. století se jako součást panství Tehov staly majetkem deseti 
feudálních vlastníků – postupně jak z řad šlechty, pražského měšťanstva 
tak církve, aby tuto vystřídala šlechta husitská. Po sloučení s panstvím 
Kostelec n. Č. l. roku 1513 již byla louňovickým usedlíkům vrchností 
pouze trojice rodů – Slavatů, Smiřických a nejdéle v letech 1623 - 1848 
knížat Lichtensteinů. V následujích kapitolách se budeme jejich osudy 
zabývat podrobněji. Začneme prvním šlechtickým rodem, jímž byla te-
hovská větev pánů z Říčan.
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O potomcích bratrů ze Všechrom jsme zpraveni jen 
torzovitě. Ondřejův syn Lupus (Vlk či Vlček?) je v 60. 
letech zmiňován u dvora po boku otce a strýce, poz-
ději o něm není zpráv. Hypoteticky bývá k Ondřejo-
vým potomkům řazen ještě Oldřich (I.), jeden z výše 
uvedených místopurkrabích. V 70. letech sídlil na hra-
dě Křivsoudov na Benešovsku, později se pohyboval          
v okruhu krále Václava II., přikoupil tvrz Herálec, ale 
před rokem 1305 bezdětný zemřel a jeho nemalý maje-
tek (čítal na 20 lokalit) „spadl“ na krále. 

V držení Říčan nacházíme jen potomky jídlonoše Di-
više. Těmi byli syn Mladota (roku 1310 odděleně na 
Zvoli) a Oldřich z Říčan, velmi hypoteticky i Ondřej, 
první z rodu, kdo roku 1289 užil predikátu „z Říčan“. 
Ondřej (II.) z Říčan, v jednom z pramenů zvaný „Kva-
satův“, byl ženatý s dcerou Hroznaty z Úžic a spolu s 
ním a švagry patřil ke straníkům Záviše z Falkenštejna. 
Po jeho pádu byli roku 1289 označeni za zemské škůd-
ce, což úžické po soudu připravilo o část jejich majet-
ku (např. Rataje n.S.). Zda byl postižen i Ondřej, není 
doloženo, jisté ale je, že v pramenech se již neobjevuje. 
Vůdčí roli převzal Divišův syn Oldřich (II.) z Říčan. 

Také on získal manželku z významného rodu. Oženil 
se s dcerou Jaroše ze Slivna, někdejšího purkrabí Praž-
ského hradu a velitele „železných rytířů“, s níž vyženil 
patronát kláštera dominikánek u sv. Anny v Praze na 
Újezdě. V roce 1298 se objevil ve službách krále Václa-
va II. jako dvorský maršálek, vrchol kariéry přišel v zá-
věru jeho dlouhého života. Roku 1309 se stal nejvyšším 
zemským sudím a tento významný úřad zastával 16 let, 
v období sporů šlechty s králem Janem Lucemburským 
i mezi šlechtou samou. 

Právě z jeho doby pochází nejstarší dochované knihy 
desek zemských, uchovávající majetkové změny, šlech-
tické spory a obsahující i zákonná ustanovení. Ve Zlaté 
ulici na Starém Městě Pražském Oldřich vlastnil dům 
(č. p. 948). Sousedil s domem tehdejšího nejvyššího 
komorníka Petra z Rožmberka, nedaleko se nacházel 
„dům desk zemských“ a přímo naproti přenesený kláš-
ter sv. Anny. V roce 1313 se totiž Oldřich jako patron 
kláštera spolu s královnou Eliškou angažoval při pře-
místění kláštera dominikánek z malostranského Újez-
da ke kostelu sv. Vavřince na Starém Městě. V klášteře 
byl po své smrti 8. 4. 1325 pohřben. 

Ústav dominikánek se v budoucnu stal domovem ně-
kterým příslušnicím rodu a cílem četných obdarování. 
Mimo jiné se majetkem kláštera stala také ves Všechro-
my. Lze předpokládat, že zde místo posledního odpo-
činku nalezli i jiní členové rodu a klášter mohl sloužit 
jako rodová nekropole.

Jestli jsme v 2. generaci rodu tápali, 3. generace, žijící 
v době krále Jana Lucemburského, zůstává velkou ne-
známou. Jisto je, že Oldřichovy následovníky nenachá-
zíme ve významnějších úřadech, mezi aktéry „velkých“ 
dějin. Jakoby se stáhli do ústraní svých statků. Jme-
novitě známe Oldřichova syna Oldřicha (III.) z Říčan 
(1318), jeho současníky byli Bohuše Lekno a Jindřich 
z Říčan (oba 1322). Od hlavní linie rodu se ještě za 
života sudího Oldřicha počali oddělovat první samo-
statné větve, jejichž zakladateli byli Ota z Tehova (1309 
na Tehově, potomci vymřeli v 18. století, podrobně v 
další části) a Chotěbor z Říčan (1309 na říčansku, poté 
na Čáslavsku, potomci Talafůsové z Říčan). Žádného          
z nich ovšem nelze genealogicky zařadit,  

Zricenina hradu v Ricanech, 1840. Pohled do interieru palace.
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jedná se obecně o potomky členů 2. generace rodu. 
Rodový majetek byl v té době rozšířen ziskem hra-
du a zboží Průhonice a následující početná a nepře-
hledná 4. a 5. generace celý tento majetek Říčany 
– Průhonice držela ve společném vlastnictví (ne-
dílu). Potomky Oldřicha (III.) byli Nevlas z Říčan 
(zemřel roku 1336, tři generace potomků vlastnili 
drobné statečky Zaječice a Úhliště), Rudolf z Říčan 
(od roku 1342 vlastnil jihočeské Cehnice, potomci 
vymírají počátkem 19. století jako poslední z rodu) 
a Oldřich (IV.) z Říčan. Snad některého, prameny 
neuváděného bratra Oldřicha (III.), byli potomky 
Jan z Říčan a Průhonic, Petr  z Průhonic a Diviš 
(II.) z Říčan a Průhonic. Diviš byl v roce 1353 do-
ložen jako vrátný Karla IV., byl tak přítomen u pa-
novnického dvora, byť pouze v této nevýznamné 
službě. O tom, že se ale rod „trojlekna“ stále řadil 
mezi přední panské rody, svědčí jeho vyobrazení 
v prestižní znakové galerii na císařově hradě v ba-
vorském Laufu.

Početné příslušníky 5. generace rodu poznáváme 
ze zápisů o užití patronátních práv v Říčanech a 
Čestlicích, patřila jim také patronátní práva v Prů-
honicích a Oticích, o nichž se zprávy nedochova-
ly. Roku 1367 jsou na Ledči n. Sázavou doloženi 
Petr, Diviš a Václav, bratři z Říčan (jejich potomci, 
Ledečtí z Říčan, vymřeli roku 1556). Linie vlast-
níků říčanského hradu pokračovala v 5. genera-
ci rodu potomky Diviše (II.). Ten měl nejméně 7 
synů doložených v 60. - 70. letech 14. století. Pouze 
o některých z nich víme více. Oldřich neúspěšně 
aspiroval na post pražského kanovníka, Heřman se 
stal vesnickým farářem v Piračově (patřil jedné z 
větví rodu) a zemřel roku 1377. Nejvýznamnějším 
Divišovým synem byl Jimram z Říčan. Poprvé se 
o něm dozvídáme již roku 1349, kdy přenechává 
sestře, představené Anenského kláštera, část svého 
zboží. Koncem 60. let ještě působil jako purkrabí 
na Jarošově, postupně se ale stal vůdčí osobností   rodu. V 70. letech 14. století získal podíly příbuzných a stal se 
jediným vlastníkem Říčan (průhonické zboží bylo odprodáno). V 80. - 90. letech Jimram působil jako královský 
úředník (1387 místokomorník), často vystupoval jako rozhodce v řadě sporů místní šlechty. Po delší době se tak 
některý člen rodu objevil v zemském úřadě, byť na nižším postu. Z jeho synů se dal Oldřich na duchovní kariéru, 
roku 1380 se neúspěšně pokoušel stát kanovníkem jilské kapituly, zemřel kolem roku 1390. 

Jimramovým nástupcem se asi měl stát syn Hynek z Říčan, který, byť nezastával žádný úřad, měl blízko ke králi 
Václavu IV. Zemřel ale již roku 1399. Další ze synů, Jimram, zemřel o pět let později a říčanského hradu se ujal 
poslední z říčanských na Říčanech - Diviš (III.) z Říčan. Diviš stál po vypuknutí husitské revoluce na katolické 
straně, v srpnu 1420 je zaznamenán na obleženém Pražském hradě. Také posádka říčanského hradu ale předsta-
vovala později nebezpečí pro zázemí husitské Prahy a v prosinci 1420 byly Říčany obleženy pražany i tábory a Di-
viš se synem se přesile vzdali. Strategického hradu se zmocnilo pražské město a rod se již nikdy na své eponymní 
sídlo nevrátil. Diviš roku 1423 pobýval v Českých Budějovicích, což je poslední zmínka o něm.

Příslušníky panského rodu, nadále označovaného „z Říčan“, můžeme v dalších staletích sledovat v pěti až osmi 
hlavních rozrodech (větvích), nalezneme je jak v krajských tak i ve vyšších zemských úřadech. Většině z nich 
byla ale osudná Bílá Hora. Pavel z Říčan, stavovský direktor, jen o vlásek unikl katu Mydláři, většina větví byla 
těžce postižena konfiskacemi, někteří odešli do exilu. V 18. století dožívaly pouze dvě z větví. Poslední mužský 
potomek staroslavného českého rodu Ferdinand z Říčan na Libouni zemřel jako generálmajor na odpočinku 
roku 1817.

Otto Krutský
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VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ
11. října 2019  jsme do obce přivítali Kasandru, Tobiáše, Radomíra, Bartoloměje, 

Ondřeje, Emily, Matyáše a Tobiáše.

13. prosince 2019 jsme do obce přivítali Emmu, Michala, Richarda a Jakuba. 
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                                                                    Vytiskla: 

• DOBRÉ JMÉNO OBCE - dbejme dobrého jména obce Louňovice, posilujme její důvěryhodnost,      
buďme loajální ke své obci.

• OHLEDUPLNOST A SLUŠNOST - chovejme se ohleduplně. Buďme pozorní a vstřícní jeden k druhé-
mu. Bude skvělé, když hlučné činnosti uskutečníme v době, kdy se navzájem nerušíme. Zvažujme, zda 
neobtěžujeme svoje sousedy kouřem, sekáním trávy o svátcích a nedělích nebo jinými nestandardními 
aktivitami. 

• SOUSEDSKÉ VZTAHY - budujme otevřené, příjemné a harmonické soužití. Mějme dobrou vůli vyřešit 
potíže smírnou cestou. Jednejme čestně a otevřeně, spravedlivě a bez postranních úmyslů. Odpouštěj-
me a zapomínejme na pomstu a odvetu (zákon oko za oko způsobí, že celý svět bude slepý). Snažme se    
pochopit, že sklidíme, co zasejeme. Buďme si dobrými sousedy.

• SOLIDARITA A POMOC - vzájemně si pomáhejme v běžném životě i ve vypjatých situacích. V rámci 
svých možností pomozme plnit přání a potřeby jednotlivců nebo zájmových skupin. Buďme přátelští       
a solidární ke všem věkovým kategoriím občanů a přátel Louňovic. Jednejme s lidmi s respektem a lás-
kou bez ohledu na to, kdo jsou a co dělají. Čiňme druhým dobro.

• LIDSKÁ PRÁVA - respektujme základní lidská práva, svobody a individuální potřeby a zájmy občanů, 
zájmových skupin a přátel obce Louňovice.

• ODPOVĚDNOST - chovejme se odpovědně, společně a se zájmem spravujme majetek obce a usilujme 
o její zajištění do budoucnosti. Jednejme vždy s vědomím odpovědnosti za celkový obraz a vývoj obce. 
Ochraňujme společný majetek obce a naše nádherné prostředí.

Rozhodni se pečovat o mladé, soucítit se starými, sympatizovat se snaživými a tolerovat slabé a špatné. 
Někdy ve svém životě budeš na jejich místě. 

Bob Goddart

ETICKÝ KODEX OBČANA OBCE LOUŇOVICEETICKÝ KODEX OBČANA OBCE LOUŇOVICE

Etický kodex je dokument, který obsahuje doporučení pro vzájemné soužití. Jeho dodržování je           
dobrovolné. Chceme podpořit spokojené soužití a myslíme si, že napsaná kritéria pomohou zabezpečit 
to, o co usilujeme. Je to dobrý základ a jedinečná příležitost pro vytvoření moderní, přátelské a harmo-

nicky se rozvíjející obce, kde je radost bydlet.


